
 1

ACTA PLE NÚM. 4/02 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 
D’ABRIL DE  2002 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 D’ABRIL DE 2002 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-cinc d’abril de dos mil dos, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
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Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de les actes núm. 2/02 i 3/02, corresponents a 
les sessions ordinàries dels dies 28 de febrer i 26 de març d'enguany, 
respectivament. 
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 L’esborrany de les actes han estat lliurades a tots els regidors i 
regidores junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que a l’acta núm. 2/02 
del mes de febrer, en la votació de les mocions número 3 i 4, no figura el vot 
corresponent a CiU. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que a 
l’acta núm. 3/02 del mes de març, a la pàgina 65,  segon paràgraf, hi ha un 
aclariment que va fer al Sr. Alcalde respecte a allò que se’m va suggerir de què 
la pregunta que havia fet no l’havia presentat per escrit. Jo vaig aclarir que 
l’havia donat a conèixer al Sr. Balmón, però no queda reflectit a l’acta, i no sé 
si és que no vaig utilitzar el micròfon o perquè s’ha obviat, possiblement és 
que no vaig utilitzar el micròfon.  
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A l’acta núm. 2/02, corresponent a la sessió plenària del dia 28 de 
febrer d’enguany, a la pàgina 71, en el paràgraf de la votació de la Moció núm. 
3, ha de dir: 
 
 “ ... amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma;  i amb el vot a favor dels restants regidors presents.” 
 
 
 A l’acta núm. 2/02, corresponent a la sessió plenària del dia 28 de 
febrer d’enguany, a la pàgina 76, en el paràgraf de la votació de la Moció núm. 
4, ha de dir: 
 
 “ ...  de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández;  i amb el vot a favor dels restants regidors presents.” 
 
 
 A l’acta núm. 3/02 corresponent a la sessió plenària del dia 26 de 
març, a la pàgina 65, segon paràgraf ha de dir: 
 
 “··· Si vostè hagués formulat la pregunta per escrit, tindria la 
resposta avui en el Ple i no sé si podrà tenir-la, contestant al respecte la Sra. 
Espinosa que si bé no la va presentar per escrit, sí que havia informat 
precisament d’això al Sr. Balmón.”   
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 2.- Ratificar els decrets de l'Alcaldia que a continuació 
s’indiquen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació es 
dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, com a conse-
qüència de la seva urgència, el text literal dels quals és el següent: 
 
 

2.1.- Decret núm. 1985/02, de data 16 d’abril 
 
 “Vista la proposta de designació interina per cobrir la plaça vacant 
de Tècnic d’Administració Especial, Advocat a la plantilla de personal 
funcionari d’aquest Ajuntament i el lloc de treball de Cap de la Unitat de 
Personal, que va restar com a conseqüència de la mobilitat funcional que es va 
tenir que realitzar per cobrir la jubilació voluntària del funcionari Justino 
Garrido Rodríguez i la reconversió de la seva plaça, 
 
 Atesa la necessitat organitzativa de cobrir-la amb caràcter urgent i 
de forma interina per garantir el normal funcionament del Departament de 
Recursos Humans, 
 
 Atès que la persona proposada  és el/a  senyor/a Patricia Schmitt 
Iñiguez, que es va presentar com a candidata en l’oferta urgent publicada en 
un mitjà de comunicació de gran divulgació, 
 
 Atès que la candidata reuneix els requisits per poder ocupar 
interinament l’esmentada plaça i es proposa com a conseqüència de la selecció 
realitzada per aquest Òrgan Municipal, 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 21 121 A0 
12000, 21 121 A0 12100, 21 121 A0 15000, 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia d'Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l'Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder cobrir interinament el 
lloc de treball de Cap de la Unitat de Personal de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Segon.- Nomenar funcionari/a interí/na al senyor/a Patrícia 
Schmitt Íñiguez, perquè ocupi la plaça vacant de Tècnic d’Administració 
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Especial, Advocat, per les raons exposades en la part expositiva de la present 
resolució, amb efectes 16 d’abril de 2002 i per un període de tres mesos o 
s’hagi de revocar la designació per algun dels supòsits previstos en el 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals; assignant-li les 
retribucions corresponents al lloc de treball de Cap de la Unitat de Personal. 
 
 Tercer.- Notificar la present resolució a l’interessada, al 
Departament de Recursos Humans i a  la Junta de Personal, als efectes 
oportuns. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la present designació en el Diari 
Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la província.” 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que el decret fa referència a una vacant de la plantilla que es 
cobreix, i està destinada –com vaig explicar al seu moment- al Departament de 
Personal, que és on està la vacant del lloc de treball. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 

2.2.- Decret núm. 2004/02, de data 18 d’abril 
 
 “Vist l’informe emès per la Cap Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures referent a la necessitat de contractar a un arquitecte superior 
per poder atendre la redacció de projectes, avantprojectes i direcció i 
supervisió de diferents obres d’inversions, així com l’informe emès pel 
Departament de Recursos Humans, 
 
 Atès que la persona que ha de realitzar aquestes tasques ha de 
disposar de determinada experiència i coneixements com arquitecte, que 
garanteixi que la seva contractació doni resposta als objectius esmentats, 
 
 Atesa la impossibilitat de cobrir urgentment aquestes funcions 
mitjançant el sistema de convocatòria pública i de garantir la seva provisió en 
un temps breu, 
 
 Atès que la necessitat de cobrir aquestes funcions està greujada per 
la incapacitat temporal de l’Arquitecte Municipal Sra. Mª. Lourdes Peruchet 
Font, 
  
 Atès que en el vigent pressupost hi ha consignació pressupostaria 
suficient a la partida 21 432 A1 13100 Personal eventual/Planif. i Discip. 
Urb., per atendre el cost de la contractació que es proposa,  
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 Atès que es proposa la contractació del senyor Imanol Montero Viar, 
per cobrir la funció d’Arquitecte Superior per reunir el perfil professional 
adient i experiència acreditada per poder desenvolupar aquesta tasca, 
 
 Atès que la contractació que es proposa està contemplada en 
l’article 16.2 d) del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, al 
tractar-se de una relació de caràcter no permanent per una tasca específica de 
caràcter temporal amb jornada completa, i es pot dur a terme sempre i quan 
hi hagi consignació pressupostaria suficient per atendre el seu cost i es pugui 
determinar la tipologia del contracte de treball d’acord amb el que es recull en 
la disposició laboral, d’acord amb el que s’indica en l’article 20 de l’esmentat  
Reglament i l’article 19.2 del mateix cos legal, 
 
 Atès el que preveu l’article 22 del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals preveu la possibilitat de procedir a la contractació de 
personal laboral directament per raons de màxima urgència sempre que es 
fonamenti en la resolució que s’adopti, havent-se de donar compte al Ple 
Municipal i publicar-se la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i 
Butlletí Oficial de la Província, d’acord amb el que s’estableix en l’article 98.1 
de l’esmentat Reglament, 
 
 Atès el que preveuen els articles 15.1 a) de l’Estatut dels 
Treballadors, i 2 del Reial Decret 2720/98,  
 
 Atès el que preveuen els apartat e)  de l’article 324 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals, referent a la concessió de 
compatibilitat de funcions en una segona activitat en el sector públic, 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació d’un 
Arquitecte per la redacció de projectes, avantprojectes i direcció i supervisió de 
les obres que figuren al pressupost d’inversions. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral no permanent del senyor 
Imanol Montero Viar en qualitat d’Arquitecte, per una jornada complerta, per 
atendre la redacció de projectes, avantprojectes i direcció i supervisió de 
diferents obres d’inversió, amb efectes 18 de març de 2002 i fins el 31 de 
desembre de 2003, a l’empar de les disposicions legals esmentades en la part 
expositiva de la present resolució. 
 
 Tercer.- Establir-li la retribució establerta en el catàleg de llocs de 
treball per un tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 



 7

 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Traslladar el contingut de la present resolució a la persona 
interessada, al Departament d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, al 
Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 

 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que la contractació és producte d’una baixa, que també es cobreix 
per atendre aquestes tasques. 

 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovar la proposta de Projecte de Reglament per al 
personal conserge de les escoles públiques de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de projecte de Reglament Intern per al Personal 
conserge de les Escoles Públiques de Cornellà de Llobregat que pretén 
substituir el que es va aprovar el 24 de juliol de 1986, que recull els deures, 
les tasques a desenvolupar, els temps de treball i altres aspectes, i que ha 
sigut elaborada pel Departament de Recursos Humans, tenint en compte les 
iniciatives presentades per la representació del personal i les característiques i 
necessitats del servei formulades per la Direcció del Departament de 
Manteniment i Serveis d’aquest Ajuntament, 
 
 Atès que el Reglament ha de ser un instrument útil que ha de servir 
per regular determinades funcions que s'han de desenvolupar en les escoles 
públiques dintre del marc del que estableix l'acord de condicions de treball 
amb el personal i les normes vigents en la matèria, però ha de servir també 
com impulsor de la nova filosofia que s'ha de introduir en la figura del 
conserge d'escola. 
 
  Atès que aquesta darrera qüestió es molt important, i per això en 
la confecció d'aquest nou Reglament la opinió de la representació del personal 
ha tingut un pes important, així com la direcció del servei. 
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  Atès que el paper del conserge a l'escola va més enllà de la 
realització de determinades funcions de vigilància i manteniment del centre, 
entre altres coses perquè depèn orgànicament de l'Ajuntament i funcionalment 
de forma compartida entre Ajuntament i Direcció del Centre.  
 
  Dona que la pròpia Llei dona als titulars d’aquests llocs de treball 
un paper de representació en l'òrgan de govern i de participació de l'escola, 
però a més és la primera imatge que es percep d'un centre públic 
d'ensenyament; per tot això, cal que es tingui  cura en la elaboració d'un nou 
text, i el que s’ha desenvolupat pretén actualitzar el seu contingut en la nova 
filosofia que en aquesta part expositiva s'indica. 
  
 Atès el que preveuen els articles 135 i ss. del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals,  i els articles 152 i ss., 179, 311 i 343 
del mateix cos legal;  i l’article 70 2 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, Reguladora 
de les Bases de Règim Local, 
  
 El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació,  proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la proposta de Reglament per al 
personal que ocupi un lloc de treball de conserge en les escoles públiques o en 
un altre centre educatiu de caràcter públic de Cornellà de Llobregat, 
consensuada per la representació de la Corporació i per la del personal, que 
s’adjunta com ANNEX i que forma part integrant del present acord, que 
s’haurà de sotmetre a informació pública i audiència als interessats a efectes 
de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent edicte 
en el Butlletí Oficial de la Província per un termini de trenta dies, 
transcorregut el qual sense que s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment 
s’entendrà aprovat definitivament sense necessitat d’un nou acord. 
 
 Segon.- Aprovat definitivament l’esmentat Reglament, es publicarà 
el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, essent vigent un cop 
transcorreguts 15 dies a partir de la seva total publicació.  
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que el Reglament que teníem era de 
l’any 1986 i va ser actualitzat l’any 1988, i evidentment, ha transcorregut molt 
temps. Va haver una petició per part dels representants del personal després 
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de la negociació col·lectiva de fer un nou projecte de reglament destinat al 
personal que té la responsabilitat de conserges a les escoles públiques. 
 
 Es va constituir una comissió tècnica formada pels representants 
dels treballadors, pel Departament de Personal i de l’Àrea afectada, i producte 
de les diverses reunions i dels treballs que ha estat fent aqueixa comissió, ha 
sorgit el reglament del qual teniu còpia. Crec que hi ha una actualització tant 
en el llenguatge com en les tasques que han de realitzar aquests treballadors 
més adequades a aquests temps, i això és el que pretén aquest projecte de 
Reglament. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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 4.- Adhesió a la Declaració d’Immigració Baix Llobregat i 
pluralitat, una identitat pel segle XXI. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’escrit tramés des del Consell Comarcal del Baix Llobregat 
mitjançant el qual s’informa que per part dels 30 Alcaldes de la comarca, s’ha 
procedit a la adhesió de la Declaració d’Immigració “Baix Llobregat i pluralitat, 
una identitat pel segle XXI, i alhora es sol·licita l’aprovació de dita Declaració 
pel Ple Municipal”. 
 
 Vist que l’esmentada Declaració té per finalitat manifestar els 
criteris bàsics per mantenir el caràcter plural del Baix Llobregat i enfortir la 
cohesió social, proposant a tal efecte treballar des de l’administració local en 
diferents aspectes, en especial, la convivència ciutadana, existent 
discriminacions de qualsevol tipus i prevenir l’exclusió social, potenciant les 
relacions entre el veïnat de qualsevol cultura. 
 
 Per l’anteriorment exposat, el President de la Comissió Informativa 
d’Interior, Comerç i Comunicació, proposa al Ple l’adopció del següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el contingut de la Declaració d’Immigració “Baix 
Llobregat i pluralitat, una identitat pel segle XXI”, impulsada des de la nostra 
comarca, el text de la qual s’adjunta al present com a Annex I. 
 
 Segon.- Notificar el contingut del present acord al Consell Comarcal 
del Baix Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquesta és una Declaració que, 
com vam explicar a la Comissió Informativa, va ser consensuada per tots els 
Grups Polítics del Consell Comarcal, i posteriorment aquest consens es va 
traslladar a tots els alcaldes de la Comarca els quals van donar el seu suport i 
la van signar. 
 
 La intenció d’aquest document és consensuar les actuacions que 
permetin aprofundir en la cohesió social de la Comarca i que, a la vegada, 
serveixi com a plataforma davant d’altres institucions per poder aconseguir 
una sèrie de mesures i d’actuacions que permetin, dins de la problemàtica 
complexa que suposa el fenomen de la immigració, i dintre de les dificultats 
que s’hi trobaran en els temes relacionats amb la integració, obtenir diferents 
suports d’altres institucions que facilitin el nostre treball i les polítiques que es 
puguin dur a terme en les nostres ciutats. 
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 Tots coneixeu la Declaració, i, per tant, obvio llegir-la o explicar 
amb major profunditat la pretensió d’allò que està escrit. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que no sap si és el moment de 
preguntar-ho però suposem – com em sembla que serà  evident d’aquí a uns 
moments- que tots votem a favor, i jo em quedo amb allò que diu el Sr. 
Balmón, que és un document signat unànimement per totes les forces 
polítiques del Baix Llobregat per tal de poder impulsar polítiques concretes, 
actuacions determinades per aquest tema, i que ens vegin units a tots, davant 
per exemple, de la Generalitat, a l’hora de reclamar inversions o actuacions. 
 
 En quin moment nosaltres serem coneixedors de quines són les 
actuacions i quin mètode tindrem per poder intervenir-hi? . 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup està d’acord amb aquesta Declaració, però li agradaria matisar uns 
punts. 
 
 Ja he dit en la Comissió Informativa -i ho dic sense ànim de cap 
mena- però crec que ha de quedar constància. El Consell Comarcal redactor  
d’aquest document, no ha tingut en compte la voluntat de moltes dones que 
apostem per l’ús del vocabulari “no sexiste”. 
 
 En aquest Ajuntament, així ho hem votat, i crec que els acords que 
hem votat els hem de complir. El document ja està fet però per properes 
ocasions crec que se’ls hauria de fer unes recomanacions perquè no succeeixi. 
Quinze vegades s’ha usat el terme masculí per a parlar dels dos sexes, i haig 
de dir que és un manifest que es refereix a una població que, per desgràcia, 
venen de pobles on els drets de les dones “brillan por su ausencia”, i crec que 
aquí s’hauria de posar accent en aquest tema. 
 
 Per altra banda, m’agradaria dir també que en un dels paràgrafs hi 
ha una cosa que em xoca una mica al dir que el fenomen de la immigració és 
irreversible, i jo, sens dubte, no crec que sigui així. Crec que podria ser la 
definició potser és “complicat”, però amb la voluntat de tots, sens dubte, anirà 
per bon camí, i efectivament és quelcom que no s’ha d’utilitzar com arma 
electoral penso que per part de tots/es quan donem suport a aquest document 
ens ha de quedar clar que és quelcom que no es pot fer. 
 
 En les polítiques d’immigració és perillós aquest tema i allò que ha 
succeït a França l’última setmana, crec que és un avís a navegants, a aquells 
que usen la demagògia per a utilitzar-la després d’una manera irresponsable. 
 
 En el paràgraf tercer de l’última pàgina, on diu: “evitant difondre o 
potenciar alarmisme”, nosaltres estem totalment d’acord amb això, però 
sempre –i això sí que vull que quedi clar- que no comporti mirar cap una altra 
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banda davant situacions d’incompliment de les lleis del nostre país, per allò de 
què queda lleig políticament denunciar-ho. 
 
 Davant aquestes situacions, tant per part de les persones 
immigrants com per part de les administracions que no compleixin amb les 
seves obligacions, -i en aquest cas estem parlant de l’Ajuntament de Cornellà- 
d’atenció i servei, al que tot ciutadà té dret, i aleshores vull dir que nosaltres 
davant aquestes dues formes, sens dubte, no ho utilitzarem com arma 
electoral, però si alguna vegada succeeix, ho denunciarem, i sense cap dubte 
estem a favor d’això. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que és un tema que, com molt bé 
s’ha dit, ve del Consell Comarcal, i ja en el Consell Comarcal el Grup 
d’Iniciativa vam expressar la nostra opinió.  
 
 Nosaltres, lògicament com tothom, quan es fa un document de 
mínims o d’acords, segurament que haguéssim posat algun element més o 
afegit algun aspecte. En definitiva, crec que és un bon document quant a una 
ideologia, a un plantejament, que bàsicament el que ens ha de fer concretar en 
Cornellà és dos elements. Un, que cal més pedagogia, i després un rerafons 
que és important, i és que calen més recursos i penso que val la pena que ho 
tinguem tots bastant clar. És una qüestió en què necessitem del màxim 
consens polític, i si podem, del màxim consens ciutadà, que puguem fer el 
màxim d’accions perquè la ciutadania entengui quines són les magnituds del 
fenomen, del problema, això també és una qüestió a tenir en compte a l’hora 
d’expressar-nos en el Ple i, en definitiva, crec que això ens hauria de portar a 
què poguéssim plantejar de mica en mica accions quotidianes, accions que 
són les  que ens podran fer que a Cornellà es pugui fer una convivència més 
interessant. 
 
 Em sap greu haver parlat després de la companya del PP però 
justament quan s’està buscant un consens polític, és perquè aquest tipus 
d’intervenció que acaba de fer, es pugui matisar es pugui ajustar i fer de la 
manera més raonable. Sempre he cregut, i penso que a Cornellà això és 
bastant ajustat, que aquella gent que té menys recursos és aquella gent que 
més fàcilment pot delinquir o pot intentar aconseguir per una via no legal els 
recursos, per tant, és fàcil que la gent que té menys diners sigui la gent que 
faci els delictes. 
 
 Hem de ser curosos quan plantegem  darrere del fenomen Le Pen o 
darrere del fenomen de l’extrema dreta, sempre hi ha alguna dreta o alguna 
menys dreta que ha posat damunt la taula la qüestió de la seguretat 
ciutadana i ha vinculat tot el tema de la seguretat ciutadana a l’existència o no 
d’un nucli d’immigrants. 
 
 Ull amb allò que diem, perquè no hem de negar que no és bo que 
una ciutat tingui problemes de seguretat, però tampoc és bo que ho focalitzem 
només en un tipus de persones. Només era un petit matís, em sembla que 
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hem de tenir cura perquè és important el consens. Si s’ha de dir que cada cop 
hi ha més persones a Cornellà que fan un delicte, doncs diem això, no fa falta 
que diguem d’on provenen, perquè sinó generem una sèrie de conflictes i 
d’alarma social, sota el meu punt de vista, innecessària. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President- Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que, pel que respecta a la pregunta que ha fet el 
Sr. Tardà, dir-li que, com vaig comentar a la Comissió Informativa, al mes de 
maig o a principis del mes de juny, farem una Comissió Informativa  
monogràfica per a aquest tema i, per tant, allí es donarà una amplia 
informació de les coses que han anat passant relacionades amb aquest acord i 
amb altres acords que vam prendre al seu moment. 
 
 Pel que fa al suggeriment de la senyora Espinosa, dir-li que està bé, 
però jo li suggereixo també que, a més de “ver la paja en ojo ajeno, mire la viga 
que tiene usted”, perquè la Moció que ens porta després, la veritat és que de 
llenguatge sexista molt, i molt poc de llenguatge no sexista, per tant, crec que 
el suggeriment està bé però hauria d’aplicar-la vostè en les seves pròpies  
mocions. 
 
 Referent a allò que vostè deia que denunciaria, manifestar dos 
elements subjectius, que crec que, a més, no requereixen molta reflexió. El 
primer és que  des què està la Llei d’Estrangeria, la qual havia d’evitar la 
immigració, en la nostra ciutat, com en d’altres ciutats, hem triplicat la 
presència d’immigrats, de persones que viuen en condicions poc idònies al 
nostre país. I la segona qüestió és dir-li que aquesta aplicació que vostè veia 
amb molt rigor, no s’ha d’anar més lluny, ja que pot demanar a la Delegació 
del Govern que apliqui el Reglament que desenvolupa la Llei d’Estrangeria i, 
possiblement, ens trobaríem en una altra situació. 
 
 Per tant, crec que estem ara adherint-nos a una Declaració amb la 
que tots estem d’acord, i tampoc crec que sigui el marc més idoni per fer un 
debat més profund. Dir també que rigorosos podem ser tots, però en tot cas, 
els discursos tenen els seus matisos i valdria la pena obviar la crítica, 
sobretot, per qui té la major responsabilitat en aquest tema. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal 
Socialista, senyor José Luis Morlanes Galindo, per manifestar que lamenta 
que el text contingui un llenguatge sexista, però sí vol assenyalar un par 
d’elements claus en la Declaració perquè tots i totes tinguem molt clar que la 
Declaració té com a pilars la recerca del consens davant un fenomen 
d’extrema importància, però té unes bases molt clares, l’aposta és que els 
homes i dones que vinguin a la nostra comarca, a la nostra ciutat, han de ser 
persones amb drets i amb obligacions i això significa que estem davant la 
sol·licitud d’una política d’immigració que fixi quotes i que les persones que 
vinguin tinguin els drets i les obligacions que la ciutadania li atorga, per tant, 
un tractament sense paternalismes però, a la vegada, amb drets perquè els 
uns no posin en perill els drets d’altres. 
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 El segon element que voldria assenyalar, continua manifestant el 
Sr. Morlanes, és que la Declaració és una recerca de consens per actuar, i que 
cap recerca de consens justifica l’incompliment de les lleis, i jo me n’alegro 
molt del que ha dit la Sra. Espinosa, perquè constarà a l’acta, ja que ha dit 
que el consens no implica no denunciar l’incompliment de les lleis. Per 
exemple, el consens no ha d’impedir que es denunciï que no es compleix la Llei 
quan aquelles persones que estan sense drets circulen pels nostres carrers i 
es fa una certa propaganda de duresa davant la immigració i després es mira 
per una altra banda. 
 
 Ahir sense anar més lluny el Secretari d’Immigració de la 
Generalitat de Catalunya va posar damunt la taula aquest problema, i avui 
mateix, el seu propi partit -Convergència i Unió- el va corregir, per tant, es 
veritat que cap consens justifica l’incompliment de les lleis, perquè les lleis 
s’han de complir. 
 
 I finalment, continua manifestant el Sr. Morlanes, és 
responsabilitats sobre aquest tema estan repartides però són fonamentals. El 
segon element  que recull la declaració és que la arribada de persones a la 
nostra ciutat, a la nostra comarca, no ha de significar un deteriorament de la 
qualitat de vida de les persones que ja estan, i això significa, entre d’altres 
coses, que la Generalitat de Catalunya haurà d’incrementar els diners que 
inverteix en beques de menjador, per tal que persones humils que tenen una 
beca no la perdin pel fet que altres persones humils –els nens d’aqueixes 
famílies- demanin una beca. Per tant, diguem que des dels Ajuntaments el que 
hem plantejat és que, per una banda, el govern central ha de complir amb la 
Llei, i des d’una altra banda, la Generalitat, que és la responsable de l’estat de 
benestar a Catalunya (habitatge, educació i sanitat) faci les inversions precises 
en els barris on s’està concentrant la immigració perquè els ciutadans que ja 
hi són no vegin la seva qualitat de vida deteriorada. 
 
 A continuació, novament pren la paraula la senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar-li 
al Sr. Morlanes que no ha estat un reprotxe, ha sigut una recomanació perquè 
no torni a passar. A mi i a tots ens costa escriure d’aqueixa manera, però crec 
que amb l’hàbit ho aconseguirem. 
 
 Pel que fa referència a això de les lleis del Govern, crec que aquí 
estem debatent quelcom a nivell local i quan toqui alguna cosa del Govern ho 
debatrem. 
 
 També vull dir al Sr. Arnau Funes, que ha parlat de dretes i 
d’extremes dretes, segurament el Sr. Le Pen és d’extrema dreta, aquella que no 
agrada a ningú. Haig de dir-li que si ha llegit la premsa –la qual cosa em 
serveix de guia- la majoria dels vots que ha tingut el Sr. Le Pen han sigut de 
l’esquerra, i fins i tot, dels immigrants de Marsella, o sigui que ¡compte!, que si 
ens remetem a això s’hauria de reflexionar. 
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 També dir al Sr. Balmón que en el tema de la meva Moció li 
contestaré després, i que la  Llei d’Estrangeria, és una cosa a la qual vostès, 
des del principi, s’hi han oposat, i, per tant, ja ho hem debatut, i, a la falta de 
compliment de la Llei a la que em refereixo, és aquí, a Cornellà, a allò que 
passa aquí a Cornellà i, en aquest cas, la competència la té la Policia 
Municipal i també la Policia Nacional. Ens hem de centrar aquí. L’ordre en els 
carrers, també la Llei de Policia de Catalunya, ho deixa ben clar ho comparteix 
també la Policia Nacional, no hem de treure responsabilitats i si s’ha d’exigir, 
doncs també se’ls exigirà a ells. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que es dóna per acabada la discussió. I en tot cas, convé llegir-
se bé les lleis, jo procuro llegir-les i crec que és la nostra obligació aplicar-les 
sempre, ens agradin o no. Des de l’Ajuntament apliquem moltes lleis que, 
potser, a la majoria del govern ens agradaria que fossin unes altres, però com 
són les que són apliquem les que hi ha, i en aquest aspecte convé que qui té la 
màxima responsabilitat d’aplicar determinades lleis, ho faci, ja que les han 
aprovat, i si era una Llei perquè no arribessin més immigrants, doncs 
passarem llista des què estan les lleis aprovades quants han arribat a 
Cornellà, i quants estan sense papers, i quants són els que després de posar-
ho en coneixement de la Policia Nacional, que és la competent, -no pas la  
Policia Municipal- qui pot detenir a un immigrant perquè no porta papers i qui 
ho pot portar a un centre dels que preveu el Reglament.  
 
 Va bé saber molt bé les lleis perquè així se sap qui les compleix i qui 
no les compleix, però bé, d’això, si es vol algun dia, es pot parlar llargament, 
no hi ha cap problema per fer-ho. Passarem revistes amb coses 
documentades, i parlarem, no de presumpcions, sinó de fets. Immigrants que 
hi ha, immigrants que han arribat, i davant de determinats casos que 
nosaltres hem posat en coneixement de la Policia Nacional, com s’ha actuat -si 
és que s’ha actuat-, i sinó s’ha actuat veurem  qui compleix les lleis i qui no.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
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Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 5.- Aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de les Activitats 
i Instal·lacions de Radiocomunicació. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el text de l’Ordenança tipus reguladora de les Activitats i 
Instal·lacions de Radiocomunicació, aprovada pel Ple de la Diputació de 
Barcelona de data 31 de gener de 2002. 
 
 Atès que l’aprovació de les ordenances municipals és una 
competència atribuïda al Ple de la corporació amb caràcter indelegable, a tenor 
dels articles 22.2.d) i 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local. 
 
 Atès que l’article 162.2.c) de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal 
i de Règim Local de Catalunya, disposa que les ordenances s’entendran 
aprovades definitivament amb caràcter automàtic si no són objecte de cap 
reclamació, al·legació o suggeriment amb motiu del tràmit d’informació pública 
de l’expedient.  
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, en conformitat amb el que disposa l’article 149 de la 
Llei 7/1985 de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, en 
concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987 de 15 d’abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya i els articles 63 i següents, del Decret 179/1995, de 
13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels 
Ens Locals, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció del següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança Reguladora de les 
Activitats i Instal·lacions de Radiocomunicació, segons la minuta que 
s’adjunta als presents acords, adoptant-se com a text articulat el de 
l’Ordenança tipus aprovada pel Ple de la Diputació de Barcelona en sessió de 
31 de gener de 2002 i publicada al Butlletí Oficial de la Província núm. 32 de 
data 6 de febrer de 2002 (pàgina 14 i següents), amb les especificacions, 
modificacions i adaptacions que tot seguit es fan avinents: 
 
1.- L’àmbit territorial d’aplicació de l’Ordenança és el municipi de Cornellà de 

Llobregat. 
  
2.- Totes les mencions contingudes a l’Ordenança que s’aprova que facin 

referència a acords o resolucions adoptats per l’Alcaldia, s’hauran 
d’entendre com acords o resolucions adoptats per l’Alcalde, o per l’òrgan 
en qui delegui. 

 
3.- En totes les referències contingudes a l’ordenança relatives a la tramitació 

simultània i els terminis de concessió de les llicències ambientals o 
permisos ambientals i les llicències d’obres o comunicacions prèvies serà 
d’aplicació el contingut previst als articles de l’Ordenança Reguladora de la 
Intervenció Integral en les Activitats i Instal·lacions vigents en aquest 
municipi. 

 
4.- El contingut de l’article 13.2.b) restarà com segueix: 
 

“b) L’informe dels tècnics municipals o bé de la Comissió de Patrimoni quan 
s’afecti a edificis o conjunts del patrimoni cultural que justifiquin que no 
s’alteren ni es perjudiquen de manera greu els valors objectes de 
protecció”. 

 
5.- El contingut de l’article 21.2 de l’Ordenança restarà com segueix:  
 

2 “L’Ajuntament podrà obligar als operadors d’instal·lacions que no 
assoleixin les condicions estètiques vigents en aquest municipi segons la 
normativa aprovada al respecte o de seguretat necessàries o bé que 
siguin tecnològicament obsoletes, a renovar-les o desmantellar-les.  

 
Els titulars d’instal·lacions que hagin de ser desmantellades han de 
garantir la restitució del terreny a les seves condicions originals o, si 
s’emplacen sobre una coberta, les condicions necessàries d’estanqueïtat, 
aïllament i estabilitat, i un acabat de característiques anàlogues a 
l’original”.   

 
6.- El contingut de l’article 28 restarà com segueix: 
 

“Sistemes d’espais lliures, xarxa viària i dotacions públiques. 
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La implantació d’instal·lacions de radiocomunicació en béns de domini 
públic local resta subjecte al règim de concessió administrativa previst als 
articles 59 i següents del Reglament de Patrimoni dels ens locals”. 

 
7.- A l’article 37.3 s’afegeix un apartat amb el següent contingut: 
 

4.- Justificant acreditatiu de pagament de la taxa municipal pels serveis 
urbanístics de conformitat amb allò previst a la corresponent Ordenança 
Fiscal. 

 
 Segon.- Sotmetre a informació pública el present expedient i el text 
de l’Ordenança pel termini de trenta dies hàbils, a fi de que s’hi puguin 
presentar al·legacions, reclamacions o suggeriments, mitjançant la inserció 
dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de 
la Generalitat de Catalunya, en un diari de gran difusió de la província i al 
tauler d’anuncis de la Corporació.  
 
 Tercer.- Si no s’hi formula cap al·legació, reclamació o suggeriment 
durant el termini d’informació pública i d’audiència als interessats, 
l’Ordenança que ara s’aprova inicialment es considerarà aprovada 
definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior. 
 
 Quart.-  Aprovada definitivament, es publicarà al Tauler d’Edictes, 
al Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de 
conformitat amb allò previst a la normativa vigent als efectes de la seva 
entrada en vigor transcorregut el termini previst a l’article 65.2 de la Llei 
Reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
 Cinquè.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió  Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que en relació amb aquest tema es va 
aprovar l’acord de la moratòria que finalitza ja aquest mes, i durant tot aquest 
temps s’han anat realitzant diferents treballs que ja vam comentar al seu 
moment. Si recordeu, hi havia un decret aprovat per la Generalitat i no hi 
havia normativa estatal  fins  l’octubre, i durant tot aquest temps s’han anat 
realitzant alguns dels acords que es van prendre pel Ple. 
 
 El primer és l’informe sobre mesures d’emissions d’ones 
electromagnètiques que, com sabeu tots, el resultat d’aquest informe és sobre 
les existents, i es va iniciar un treball de col·laboració entre diferents 
ajuntaments de l’Àrea Metropolitana, la Diputació i Localret, per redactar una 
Ordenança que permetés que la majoria de municipis que estem en aquest 



 19

territori tinguéssim unes mateixes pautes per poder actuar davant d’aquest 
tema. 
 
 Com sabeu hi ha una Ordenança base que és la que va aprovar la 
Diputació de Barcelona a la qual nosaltres ens hi adherim, i, cal destacar 
d’aquesta Ordenança allò que estableix sobre el programa de 
desenvolupament de les xarxes que han de presentar els operadors, el tema de 
la inspecció anual que s’ha de realitzar sobre les diferents actuacions que 
vagin realitzant aquestos, i la possibilitat de fer una comparació de les 
infraestructures entre diferents operadors, regula també l’impacte visual i els 
diferents procediments per obtenir les preceptives llicències. I assenyalar que 
les propostes que es porten al Ple per afegir a aquesta Ordenança, recullen 
fonamentalment aspectes d’ordenances nostres que s’havien d’incorporar com 
a adequació dintre del text que va aprovar la Diputació. 
 
 Com vaig comentar l’altre dia hi havia una decisió que ens semblava 
convenient, és la referent a què quan hi hagi d’instal·lar-se en domini públic, 
en aquests casos en lloc d’autoritzar-se a través de llicències es realitzi 
mitjançant concessió. Així mateix recordar –com ja vam explicar en diferents 
Comissions Informatives- que s’ha redactat un Pla Especial, que es va aprovar 
inicialment per la Comissió de Govern i que posteriorment vindrà al Ple per a 
la seva aprovació provisional.. Ha estat un treball que s’ha anat explicant, tant 
a les associacions de veïns com als diferents grups municipals, quin ha estat 
el desenvolupament durant aquest any de tota la tasca relacionada amb el 
tema de la regulació de les instal·lacions de radiocomunicació. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que  l’Ordenança de la 
Diputació pretén regularitzar la situació en base a les normatives que hi ha, 
tant de Catalunya com de l’Estat espanyol, i després aquí s’aporten una sèrie 
de modificacions amb la pretensió de millorar-la. 
 
 De totes maneres, nosaltres hem estat estudiant l’Ordenança i les 
propostes que es fan, els acords que es plantegen de modificació o d’adaptació 
a Cornellà, i jo llegiré i després passaré còpia d’unes esmenes que fem a 
l’Ordenança en general, per si consideren que es poden recollir i sinó, en 
funció d’això, decidirem, i són les següents: 
 
 En primer lloc considerem que totes les mencions i el conjunt de 
l’Ordenança han de ser aprovades pel Ple, i no que siguin competència 
exclusiva de l’Alcalde. Així mateix, creiem que aquesta Ordenança i el Pla 
Especial per l’ordenació dels emplaçaments estan estretament lligades i no es 
pot aprovar una sense l’altre.   
 
 A part dels elements i les consideracions que  es determinen a 
l’acord de la proposta inicial i en la mateixa Ordenança, s’han de tenir en 
compte les que figuren en el Real Decreto 1066/2001 de 28 de setembre i en 
la Orden CTE/23/2002 de 11 de gener,  dels quals adjuntem copies. 
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 En base a tot això i al fet de què en un edifici residencial on les 
persones, sobre tot amb característiques i sensibilitats especials, con ara, 
nens, dones embarassades i gent gran amb problemes cardiovasculars,  
romanen durant més hores que als centres considerats de especial 
protecció…, (més encara de nit quan, segons informes metges,  la incidència 
de les ones electromagnètiques sobre la glàndula pineal, redueix la producció 
de melatonina, responsable dels ritmes biològics en òrgans com el cervell, el 
cor i en la defensa contra els tumors, la leucèmia, l’alzheimer, etc), no podem 
permetre l’existència d’antenes de telefonia mòbil o estacions base, en una 
distancia inferior a 100 metres o més, segons la potencia. 
 
 A més a més, s’ha de exigir a les operadores que: 
 
 1er.- Instal·lin en el punt de major incidència de cada antena o 
estació base, un aparat mesurador permanent, de manera que pugui ser 
revisat en qualsevol moment, per les comunitats de veïns afectades i per 
l’Ajuntament. 
 
 2on.- Hauran de contractar un segur que cobreixi les possibles 
afectacions, tant dels edificis com de la salut de les persones. 
 
 3er.- Els projectes d’instal·lació dels equips de telefonia mòbil, 
hauran de ser avalats pel Col·legi d’Arquitectes, donat que les càrregues que 
hauran de suportar, poden ser de varies tones i, en cap cas podran ser 
modificats sense l’autorització d’un arquitecte.    
 
 4t.- Els períodes de durada dels contractes hauran de ser més curts 
dels  que ho són ara, o revisables cada dos anys i, sobretot,  s’ha de treure 
l’apartat que autoritza als operadors  a fer les modificacions que creguin 
convenients, sense demanar permís ni informar als veïns. 
    
 Proposem: 
 
 Que es constitueixi una Comissió de control, formada per 
L’Ajuntament, la Favco, alguns metges i altres tècnics i veïns de les 
comunitats afectades, que ho desitgin, que exercirà el control de les 
incidències i, encarregarà un estudi epidemiologic de les àrees properes a les 
instal·lacions de telefonia mòbil. 
 
 Donat que la nostra obligació és la de defensar la salut de les 
persones, per sobre de qualsevol altra consideració i, sent conscients de què 
les normatives que regeixen a Catalunya i a Espanya són les que manen, no 
podem ignorar que els països més avançats tenen normatives molt més 
restrictives, com demostra la relació adjunta, els quals no creiem que siguin 
tontos ni estiguin en contra del progrés. 
 
 També passaré una relació de les exigències o de les restriccions 
que hi ha en països molt més avançats que Espanya, i que inclús estan per 
damunt de la normativa o de les distàncies que exigeix la Generalitat, però són 
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alguns, però la major part estan per sota. Fins i tot a Espanya, hi ha 
municipis que són més baixos del que marquen les normes, per tant, es pot 
fer. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup considera que 
s’arriba a una situació –seríem injustos si es digués que no s’ha treballat molt- 
que certament pocs mesos enrere tots reconeixíem que era un tema tan nou i 
en principi tan “desconegut” que tothom “s’havia de posar les piles i a 
treballar” . A més a més, també treballàvem en el context de la desinformació 
interessada i crec que manipuladora per a les operadores que no van 
desplegar clarament el legítim negoci amb una informació adequada, si més 
no, els riscos que podien contraure les persones que contractaven les seves 
instal·lacions, això és cert, però per altra banda, o potser producte d’això, en 
aquests moments encara ens trobem en una situació d’una certa anomalia pel 
que fa a saber exactament que és el què passa i on estem. 
 
 Per exemple, nosaltres hores d’ara encara no tenim coneixement de 
les potencies de les instal·lacions de Telefonica, o, per exemple, nosaltres 
partíem de la base que un bon nombre o gairebé totes les instal·lacions 
estaven legalitzades per l’Ajuntament, i, en canvi, tenim notícia de veïns que 
estan rebent ara, aquests dies, notificacions de l’Ajuntament en què se’ls 
pregunta si estan d’acord amb la instal·lació que s’ubica en un carrer concret 
del barri de la Gavarra, quan en canvi, a nosaltres se’ns havia dit que aquella 
antena estava legalitzada, però bé, en tot cas, si no és així ja ho aclarireu. 
 
 Per altra banda, també entenem que segons què s’aprova i què es 
discuteix aquí es pot hipotecar també la posterior discussió i aprovació del Pla 
que ha de regular la instal·lació, i que s’ha d’aprovar –suposo- el mes vinent. 
 
 Llegides l’Ordenança, nosaltres tenim una sèrie de punts amb els 
quals mostrem desacord, per exemple, per esmentar alguns i no repetir-me 
amb d’altres que ja ha esmentat el Sr. Flórez, a l’article 10, em sembla que 
l’epígraf és “Normes de protecció de la salut i del medi ambient”, hi ha un punt 
que diu: “i com a mínim les  distàncies de protecció”. Nosaltres considerem 
que caldria incloure que “la voluntat de l’Ajuntament de convèncer als 
operadors d’incrementar les distàncies en els àmbits concrets en què 
s’ubiquen escoles, geriàtrics, etc.” És a dir, el cas de l’antena del carrer Pius 
XIIè, col·locada a 46 metres de l’escola, certament la Llei marca 40 i n’hi ha 
46, però tenint en compte, -tal com deia abans el Sr. Flórez- allò que s’ha 
legislat o s’ha decretat, és molt generós envers les operadores. Crec que en 
alguns punts concrets caldria incloure, -no sé si és correcte- hauria de quedar 
ben clar, això que justament en la redacció de les ordenances s’utilitza moltes 
vegades, el verb “condemnar”, i potser valdria la pena que acabés d’una 
manera explícita que l’Ajuntament “condemnarà” ....., és a dir, que s’hauria 
d’intentar incrementar això. 
 
 Després, per exemple en les normes de protecció, a l’article 13è. 
diu: “Restriccions en els emplaçaments protegits o sensibles”, i no entenem 
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que s’hagi de col·locar antenes encara que estigui sota el règim 
d’excepcionalitat en edificis singulars, en edificis catalogats inclosos dins del 
patrimoni, del catàleg arquitectònic de la ciutat. Justament si són edificis 
catalogats és perquè són singulars, perquè pel seu valor arquitectònic, o per la 
seva singularitat, no sé que  s’hagi de posar una antena, però, a més a més, es 
diu que es contempla la possibilitat que sigui la mateixa operadora la que 
justifiqui la seva instal·lació, i em sembla que en tot cas, l’operadora no té res 
a dir. 
 
 En l’apartat dos recull un bon nombre d’excepcionalitats amb les 
quals no estem d’acord i, fins i tot- -repeteixo- es contempla la possibilitat que 
sigui la mateixa operadora la que justifiqui la ubicació d’una antena en un lloc 
concret, en un edifici inclós en el catàleg arquitectònic, diguem considerat un 
bé patrimonial. 
 
 Penso que, a més, això seria perillós en la mesura que la resposta 
popular s’incrementi, i hem d’esperar que la resposta popular s’incrementi, 
perquè si realment creiem que és bo que la gent sàpiga i tingui criteris sobre 
allò que és bo i allò que és dolent per a la seva salut, és possible que hi hagi 
amb major informació també major capacitat de la ciutadania per reaccionar 
davant d’allò que –si més no- és desconegut o bastant desconegut. 
 
 Les operadores és possible que desenvolupin una tecnologia més 
avançada, possiblement ho faran si hi ha més pressió popular, i si, a més a 
més, els  governs no legislen de manera tan generosa -com deia abans- amb 
les operadores, és possible que aquestes cada vegada tinguin més dificultat 
per ubicar antenes, i si tenen més dificultat per ubicar antenes és possible que 
creixin el nombre d’excepcionalitats. De manera que, em sembla que 
contemplar la figura d’excepció en unes ordenances que estan sotmeses a la 
dinàmica social, si més no, la seva implantació, crec que és perillós. I penso 
que els espais públics poden o podrien acabar sent atractius per a les 
operadores.       
 
 A l’article 19, l’epígraf és “Exigència de projecte tècnic amb la 
sol·licitud de llicència d’obres majors”, a l’apartat 2, no entenc per què no ha 
de caldre la necessitat de projecte d’obres. Si més no, no sé veure el per què? . 
 
 A l’article 21 “Normes de manteniment de la instal·lació en estat de 
seguretat, salubritat i ornament públic”, a l’apartat 2 diu: “l’Ajuntament podrà 
obligar als operadors ....”, i crec que ha de dir que l’ajuntament “obligarà” als 
operadors. No entenc perquè ha de dir “podrà obligar”, quan, a més a més 
després diu: “els operadors d’instal·lacions que no reuneixen les condicions 
estètiques, de seguretat, necessàries ....”. Què vol dir si no assoleixen?, si 
realment atempten contra algun bé públic o contra la salut dels ciutadans, 
què vol dir “podrà obligar a desmantellar-les”?. Vol dir que podem ser bons o 
dolents?, podem ser èticament d’una manera o d’una altra, en funció de què?, 
no ho entenc. 
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 A l’article 22, que parla de “Criteris per establir l’obligació de 
compartir l’emplaçament o les instal·lacions”, l’apartat 1 diu: “L’ajuntament, 
quan per raons urbanístiques, mediambientals o paisatgístiques ho aconsellin, 
i prèvia audiència als interessats, pot establir de manera justificada l’obligació 
de compartir ....”, doncs bé, crec que ha de dir “establirà” i no, “pot establir”, 
és a dir, si nosaltres considerem que és bo que les operadores comparteixin un 
espai, un indret concret, per tal de reduir els nivells de contaminació o per 
reduir l’impacte visual, crec que ha de dir “establirà l’obligació” i no pas “pot 
establir”.  
 
 Després a l’article 22, apartat 6 , s’estableix: “En adoptar la decisió 
de compartir emplaçaments es ponderaran els interessos en presència, i 
s’incorporarà al procés de ponderació d’interessos les al·legacions dels 
operadors en relació a la dificultat o la impossibilitat tècnica....”, i a mi em 
sembla que aquest “la dificultat”, no escau, no ho entenem. 
 
 Justament a l’apartat 7 diu: “Els operadors d’infraestructures 
fomentaran i promouran la compartició d’infraestructures ...”, i crec que ha de 
dir “els operadors d’infraestructures s’hauran de sotmetre als acords del 
govern que garantiran els principis”. 
 
 Com podeu veure, crec que la desconfiança que es té amb les 
operadores és legítima en la mesura que, malgrat que fa pocs anys que actuen 
a Cornellà se’ls ha vist el “plumero”, se’ls ha vist que han anat amb els diners 
per endavant enganyant a la ciutadania. És a dir, que qualsevol recel envers 
els operadors, és del tot legítima avui per avui, i això no vol dir que després 
aquesta gent rectifiqui i vegin que els convé més anar a bones amb la 
ciutadania, que no pas anar a la brava. 
 
 L’article 27 “Immobles fora d’ordenació i amb edificacions i usos 
disconformes amb el planejament vigent”, doncs aquest “sigui igual”, creiem 
que hauria d’anar fora.  
 
 A l’article 34, apartat k), no entenem i no acceptem  la 
“confidencialitat”. És a dir, si realment, per llei, ells es poden arrecerar, o 
poden argumentar que no tenen per què subministrar segons quines dades, al 
menys hauríem de suprimir  la paraula inicial que diu “opcionalment”, perquè 
crec que com a mínim, el contrapunt ha de ser suprimir “opcionalment”, 
perquè amb això passa el que passa, jo no sé si ja teniu les potències de 
l’empresa Telefònica, però em sembla que si les teniu, us ha costat molt 
aconseguir-les. 
 
 Després a les disposicions transitòries,  la segona diu: “Les 
instal·lacions  existents quan entri en vigor aquesta Ordenança, que no 
disposin de les preceptives llicències han de suspendre l’activitat a partir del 
dia d’entrada en vigor d’aquesta Ordenança”, i crec que això té molt a veure 
amb aquest “borrón y cuenta nueva” i tornar a començar, i, en aquest sentit. 
jo agrairia la informació que ens poguéssiu donar sobre aquest cas que he 
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esmentat abans d’aquelles notificacions que reben alguns ciutadans de la zona 
Gavarra.  
 
 I, a més a més, en el preàmbul, nosaltres demanaríem que es posés 
el següent, més o menys: 
  
 1.- Que exigim a les autoritats una investigació sanitària en 
profunditat de les diferents patologies que afecten, -presumiblement- a les 
persones sotmeses a aquesta mena de contaminació, on s’impliquessin 
neuròlegs, psicòlegs, biòlegs, i, no tan sols els enginyers electrònics. 
 
 2.- Conèixer l’estadística de patologies, abans i després de la 
col·locació d’algunes antenes de la ciutat.            
      
 3.- Campanya d’informació a la ciutat, amb un objectiu clar, que 
sigui formar criteri,  i no pas esbiaixades. 
 
 4.- Instar, en la mesura que puguem, a refondre a nivell europeu 
totes les normatives, és a dir, no és just, si tots som ciutadans europeus, per 
què uns han d’estar més protegits que altres. 
 
 Penso que ha d’haver una comissió de veïns, davant d’aquest tema 
nou, i des de l’ajuntament, no sé si el Consell de Medi Ambient o quina 
instància, però ha d’haver un control per part dels veïns, i, sobretot, retirar les 
que no siguin legals o les que siguin, potser, perilloses malgrat que estiguin 
dins de la legalitat. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que no sé si s’ha discutit amb aquest detall en la Comissió, i crec 
que cadascú és lliure d’expressar-ho en el Ple, però hi ha coses que, a vegades, 
si es fan en comissió, segurament hi ha possibilitat de recollir-ho, o no, de 
mirar-ho, i si es fan aquí es fa impossible. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que aquesta ordenança és 
una adhesió a la que ha estat aprovada  per la Diputació de Barcelona, i bé 
donarem un vot de confiança als tècnics que l’han fet i que són els entesos en 
la matèria. 
 
 Voldria preguntar una cosa: ha estat presentada aquesta 
Ordenança a les  comunitats de veïns?, ha estat d’alguna manera discutida 
amb ells?, i què opinen ells d’aquesta Ordenança, si és que tenen alguna 
opinió?. 
 
 Pel que fa a l’escola Pius XIIè, s’hauria d’intentar retirar aquella 
antena uns metres del col·legi. No hi ha dades clares, no hi ha dades 
científiques contundents, però en previsió ja que sembla ser que els nens són 
els que poden rebre més radiació, crec que aquella antena s’hauria de retirar. 
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 També hi ha un altre tema que m’agradaria comentar,  ja que 
l’Ordenança ha d’anar a exposició pública que es faci la suficient publicitat, i 
si no s’ha fet, que es presenti a la ciutadania. Nosaltres ens abstindrem de 
moment, ens reservem el vot a allò que opini la ciutadania i a les esmenes que 
proposin i aleshores ens decidirem. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que, per si 
algú no ho sap, aquesta Ordenança es va aprovar per unanimitat de totes les 
formacions polítiques de la Diputació. 
 
 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que voldria recordar que 
estem parlant d’una Ordenança que se’ns proposa des de la Diputació, i que 
va ser aprovada per unanimitat, i que, allò que té de bo és precisament que 
pretén que totes les poblacions l’adaptin, més o menys, amb aquest patró. No 
només hem de protegir el nostre territori, sinó també el territori que està al 
costat, perquè nosaltres tenim carrers que estan limítrofs a Esplugues, a Sant 
Joan Despí i a Hospitalet, i si resulta que a Hospitalet, Esplugues i Sant Joan 
Despí fan una ordenança que no tingui res a veure amb aquesta, o que 
estableixin uns paràmetres, etc. doncs no haurem guanyat gran cosa, per 
tant, el que val la pena és respectar tot el que té en comú per tothom, perquè 
sinó no haurem aconseguit allò que volíem. 
 
 D’altra banda, voldria fer una reflexió. Recordo que el dia 1 de març 
es va fer una convocatòria per part dels dos Tinents d’Alcalde que porten 
aquest tema més directament, per explicar-nos una mica l’Ordenança. 
L’Ordenança ja la coneixíem els Grups Municipals, prèviament ja la teníem, i 
també per explicar-nos el Pla Especial que es pensava portar a terme sobre la 
distribució d’espais, etc. 
 
 Jo vaig sortir molt frustrada d’aquella reunió perquè pensava que 
totes les coses que s’estan dient aquí ara, -i ho dic amb tot el carinyo, pels 
companys d’ERC, i d’EUiA, que sé que estan molt preocupats pel tema- però jo 
pensava que totes aquestes coses concretes sobre l’article 24, el 12 i el 13 a) o 
b) sortirien allà, perquè donava per suposat que era un tema molt important 
per a nosaltres i que ens havia preocupat molt, i que havíem fet els deures i 
que ens havíem llegit els papers i que, per tant, veníem ja amb una mena de 
propostes, i veníem ja amb criteris sobre alguns dels articles que després 
s’estan tractant. 
 
 D’això ha passat més de mes i mig, gairebé dos mesos, i jo també 
pensava que després, -ja que en aquell moment no es va fer- havia hagut un 
temps suficient per aportar aquestes consideracions, com jo mateixa ho he fet, 
perquè jo també tenia dubtes sobre alguns apartats, o pensava que havien 
d’estar més acurats o definits d’altra manera, i, per tant, ho vaig fer, i penso 
que ara ben bé no sé si és el moment de posar-se a discutir si l’article 24 o 
l’article 13, és aquest redactat o s’hauria de posar una coma aquí o s’hauria 
de treure una paraula d’allà, perquè no sé si és efectiu que ara entrem en 
aquest sistema. 
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 Per tant, crec que el que hauria de dir és que s’ha de donar la 
benvinguda a aquesta Ordenança reguladora de les Activitats i Instal·lacions 
de Radiocomunicació, que pretén ser comuna per a tothom, i que, degut a 
aquesta unanimitat, hem de respectar al màxim, millorant o concretant allò 
que és només concret per al nostre municipi, i que crec que hem tingut també 
temps per fer-ho, tot i que, les consideracions que feien els dos companys a mi 
em semblaven molt interessants i en algunes havíem coincidit o hem coincidit, 
però penso que s’havia de fer en el moment adequat. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que el seu Grup des del primer moment ja vam 
dir que aquest era un tema que consideràvem que s’havia d’abordar amb cert 
rigor i serietat, en el sentit de què parlàvem d’una sèrie de coses que en 
algunes situacions desconeixíem l’impacte, però sí que ens vèiem obligats, en 
funció de la nostra responsabilitat, i cridàvem a la responsabilitats dels altres, 
sobretot a no tenir por, ni a crear situacions que evidentment  ni s’han produït 
o estan molt lluny de què es puguin produir. 
 
 Des del principi d’aquest debat les cartes estaven marcades per 
diferents voluntats, la voluntat d'un govern de resoldre les coses, de seure’s i 
discutir amb d’altres municipis com podem fer-les millor, i com podíem cercar 
quelcom que nosaltres no hem decidit, i que és la normativa autonòmica i la 
normativa estatal, i que, evidentment, és el cuny, és l’element que a nosaltres 
ens posiciona sobre qualsevol adopció d’acords que prenem al Ple o en 
qualsevol altre òrgan. 
 
 Que les cartes estaven marcades s’ha demostrat perquè, després de 
dos mesos, en una reunió a la que no va poder assistir tothom per diferents 
motius, a la qual vam portar tècnics i es va fer una explicació i vam quedar 
que si hi havia algun dubte o suggeriment seguiríem parlant, i jo ja entenc que 
cadascú fa la seva estratègia, però atenció, aquesta és una Ordenança i no pas 
un manifest. 
 
 Si algú ha confós l’espai del que estem discutint aquesta nit, doncs 
òbviament em sembla molt bé que es prediqui, i a mi l’altra dia em sorprenia 
que hi hagués un regidor que està en el Govern de Sant Climent i que és del 
PCC, que està a favor de què hi hagi una antena de Telefònica en un col·legi 
públic, i quan m’ho van dir em va sorprendre molt. Està molt bé, però 
nosaltres el que hem de fer és ajustar les coses, i com comentava abans el Sr. 
Alcalde, aquesta és una Ordenança aprovada per unanimitat per totes les 
forces polítiques que integren la Diputació de Barcelona.        
 
 Al principi he anat prenent algunes anotacions però després he 
desistit perquè crec que hi ha confusions jurídiques que les haguéssim pogut 
aclarir perfectament, perquè no són decisions polítiques i, per tant, 
segurament haguéssim ajudat a un coneixement més profund sobre el que és 
una ordenança municipal, però he desistit perquè al final del que parlaven era 
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d’un manifest virtual que res té a veure amb la realitat que pretén regular 
aquesta ordenança en les diferents mesures que també es proposaran per 
l’Àrea d’Urbanisme. 
 
 Suposo que són unes al·legacions que presentareu i que, 
evidentment, nosaltres prendrem seriosament per a la seva reflexió sobre com 
les podem abordar, però he de dir que esteu desenfocats. Òbviament heu 
traçat una estratègia política i crec que s’ha de tenir molta cura amb el què 
fomentem, i l’ordenança i els altres d’acords que ha anat prenent el Govern 
Municipal van en un camí, sobretot d’asserenar i de posar un cert seny. 
 
 Dir per exemple que una ordenança, reguli els contractes entre 
parts privades, no sé en quin país ha d’haver una ordenança municipal que 
reguli això però prefereixo no insistir. 
 
 Crec que l’Ordenança és un treball molt laboriós des d’un punt de 
vista tècnic i jurídic, que es complementa amb el Pla Especial que s’aprovarà, i 
aquesta Ordenança –i sembla ser que no s’ha entès- està subjecta i està 
emmordassada per altres normatives, perquè evidentment qualsevol tipus 
d’acord estaria condemnat a una impugnació i a unes sentències totalment 
negatives per a l’acord municipal, per tant, no té cap sentit recórrer aqueix 
camí quan sabem que està perdut per endavant, perquè seria enganyar als 
nostres ciutadans/nes, i als ciutadans/nes no se’ls pot enganyar,  se’ls pot dir 
fins on podem arribar i això crec que ho recull tranquil·lament aquesta 
Ordenança. 
 
 En relació amb allò que es comenta sobre que els veïns estan rebent 
escrits, doncs clar, si haguessis estat atent aquell dia ho entendries. Nosaltres 
vam explicar que quan no existia normativa se’n donaven llicències d’obres, i 
per tant, nosaltres dèiem que estaven legalitzades perquè en el moment que 
s’instal·laven aquelles antenes en la ciutat, solament se necessitava una 
llicència d’obres, però explicàvem a continuació que ara, producte de la nova 
normativa, els operadors estaven obligats  a acollir i a actualitzar totes les 
seves dades i adaptar-los a allò previst tant en la normativa autonòmica com 
en l’estatal i com en el futur en aquesta Ordenança. 
 
 I com això ha anat arribant, òbviament, nosaltres hem de fer els 
procediments que estableix la Llei ambiental, per tant, el que estem fent és 
actualitzar, -i estem obligats a fer un procediment nou- respecte al tema de les 
antenes.  
 
 Per tant, no és que estaven ja legalitzades o no, sinó que la pròpia 
Llei si la heu llegit veureu que diu que els operadors estan obligats a presentar 
a l’Ajuntament una sèrie de dades relacionades perquè nosaltres puguem 
tramitar la seva llicència d’activitats i, això és el que està passant. 
 
 Les associacions de veïns han rebut un escrit meu i el text de 
l’Ordenança amb les modificacions que incorporem per recollir  aspectes molt 
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concrets del nostre  funcionament municipal  perquè, òbviament, aquesta és 
una ordenança genèrica i no busca especifitats de cada ajuntament. 
 
 Tothom està informat i l’hem presentada a tothom i hem estat 
oberts a les proposicions que ens fessin arribar, i la veritat és que no em 
sorprèn la posició dels dos grups municipals d’EUiA i d’ERC, ja que és la 
mateixa que han mantingut respecte d’això des del principi i crec que en 
aquest sentit col·laboren poc en trobar el camí del sentit comú. Nosaltres no 
enganyarem a la gent ni entraren en aquest joc, nosaltres regularem en una 
ordenança allò que puguem regular, ens agradi o no, i sobre el que puguem 
actuar legalment. 
 
 No hi ha espai ni per a discursos moralistes ni per a discursos 
polítics, simplement aprovarem allò que nosaltres puguem aplicar a la ciutat, 
sense enganyar en cap moment a cap ciutadà/na de quins són els seus drets i 
com se’ls preservarem a través d’aquesta ordenança. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que passarà algunes 
dades per escrit i, a més, farà alguna pregunta a part que ja tenia preparada 
la pregunta sobre l’antena del carrer Ramoneda la faré a part, perquè així ho 
tenia previst i per això no he dit res. 
 
 També, a part, vull que em diguis qui és el regidor del PCC, perquè 
jo això ho tractaré, perquè en totes parts hi ha gent que no s’assabenta, 
desgraciadament. 
 
 Pel damunt de tot només vull dir una cosa. Els ajuntaments no 
tenen per què, -si estan ben informats i saben que hi ha perill, segons una 
sèrie de dades- acceptar tot el que vingui. Allò que han de fer és reclamar que 
les coses es modifiquin i es posin d’acord amb els més avançats. No crec que a 
Anglaterra, Itàlia, Suïssa, en el EEUU, Toronto, Xina, i en altres llocs, siguin 
tontos i estiguin en contra del progrés, i la recomanació i les exigències de les 
restriccions són incomparablement superiors a les que aquí es donen. 
 
 També passo una relació per què la tingueu de quines són les 
distàncies i les exigències en cada un d’aquests llocs. 
 
 En tot cas, això no crec que sigui un pamflet, sinó coses concretes, 
diem coses concretes:  si tot s’ha d’aprovar pel Ple, el tema de què es tingui en 
compte això de l’Ordre Ministerial i del Reial Decret. No es pot comparar una 
residència on estan unes hores o un col·legi, amb un habitatge que sí pot estar 
a escassos metres i on pot haver gent amb tanta o més sensibilitat que en els 
col·legis, i després algunes recomanacions que s’han d’exigir, algunes 
exigències que s’han de fer en concret a les operadores. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que s’ha deixat de 
dir abans que tampoc estem d’acord amb què els controls periòdics abastin 
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tant de temps. Crec que els controls, per tal que no hi hagi trampa, per tal que 
les operadores no puguin actuar de manera tramposa i puguin modificar, per 
exemple, les potències, -que certament l’ordenança els regula molt bé- crec 
que el “tempo” hauria de ser més reduït. 
 
 Per acabar, evidentment, hi havia una part que era de sermoneig, 
d’homilia, certament, però és evident que no ha d’anar dins de l’ordenança. I 
pel que fa a la resta, tan sols eren petites modificacions que s’haguessin pogut 
incloure, i, certament, s’hagués pogut fer abans, però jo, personalment no he 
pogut fer-ho. 
 
 Acte seguit intervé novament la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
està dient que està d’acord, i resulta que és el PPC de no sé on, el que ha de 
sortir aquí. Siguem una mica seriosos –si és que pot ser-.  
 
 Quant al Sr. Flórez, crec que no tindrà cap dificultat en saber qui 
és, perquè és notori, i, per tant, no crec que hagi de sortir aquí cap tema d’un 
altre poble, ja que estem aprovant una ordenança de Cornellà, i jo sé que vostè 
té una fixació amb el PPC. Ah! amb el PCC, ha hagut una confusió amb les 
segles  i demano disculpes,  
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que això 
és una aprovació inicial i que, òbviament, hi haurà la seva corresponent  
exposició al públic, i per tant, hi ha la possibilitat d’aquí a l’aprovació 
definitiva de presentar, qui vulgui, les al·legacions oportunes, en el ben entès 
de què algunes de les observacions que s’han fet aquí, igualment s’haguessin 
pogut recollir si s’haguessin fet per escrit abans, i hagués donat temps de 
mirar-les, i hagués pogut permetre aclarir mals entesos, perquè, per exemple, 
això d’edifici singular, no vol dir edificis catalogats. 
  
 Intervé en aquest moment el Sr. Tardà per dir: que era “edifici 
singular o patrimonial”, contestant el Sr. Alcalde que patrimonial vol dir de 
propietat de l’ajuntament, no vol dir que estigui en el catàleg, ho dic per 
precisar. 
 
 També hem de deixar clar que una ordenança ha d’atenir-se a dues 
coses, a la legislació estatal i a la legislació autonòmica. És a dir, el que no 
podem fer aquí és ni de Corts Generals ni de Parlament de Catalunya, ni del 
Govern de l’Estat ni del Govern de la Generalitat. Hem de fer d’ajuntament, 
encara que ja sé que a algú li agradaria fer de tot, -i potser fins i tot a mi 
també, -però hem de fer allò que ens toca, i el que no podem fer és una 
ordenança que vagi contra la normativa estatal i autonòmica perquè 
evidentment els operadors la recorreran i quedarà suspesa, perquè el primer 
que demanaran és la suspensió i, a més, haurem fet el ridícul. Aleshores, si hi 
ha gent que vol fer el ridícul doncs em sembla molt bé, però nosaltres no 
estem per fer el ridícul, i, en aquest cas, hem de tenir present que si algú vol 
modificar la normativa estatal o autonòmica, doncs alguns hem fet 
suggeriments en altres àmbits, i, en fi, tenen els canals per fer-ho, però 
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evidentment, aquí en el Ple, no modificarem ni la normativa marc estatal ni 
autonòmica i hem de respectar-la i fer l’ordenança d’acord amb aqueixa 
normativa. 
 
 He escoltat expressions que em preocupen, com això de què aquesta 
encara que compleixi la normativa, doncs que es retiri, però nosaltres estem 
per fer complir la llei, i si algú la compleix, doncs com li hem de dir que ho 
retiri. És sorprenent, és com incitar, i no seré jo qui signi el decret, perquè a 
continuació em portaran al jutjat. Nosaltres som una administració al servei 
del conjunt dels ciutadans/nes, i no pas una associació de veïns/nes, o un 
col·lectiu determinat que poden plantejar legítimament una sèrie de coses.  
 
 En aquest moment pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que volien actuar 
amb seny i no fer cas del que diu el Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón. És a dir, 
nosaltres voldríem presentar aquestes al·legacions, de manera que el que no 
desitjaríem és presentar les al·legacions i decantar el vot definitiu en funció, 
una mica de si se’ns acull l’al·legació o no, de manera que ara podríem 
abstenir-nos, i com se’ns acusa de què no hem fet la feina –cosa que és 
discutible-  en tot cas presentem les al·legacions  i a veure si és possible que 
se’n puguin acceptar o no aleshores, ens abstindríem a l’espera del proper Ple. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
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Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 6.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 9/2002, 
per  suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdits de l’Àrea de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, de data 19 de març d’enguany, per suplement de crèdit 
amb càrrec al Romanent de Tresoreria, per atendre diverses despeses 
econòmiques, per un import total de 54.851,69 eur. 
 
 Atès que les bases d’execució del pressupost vigent han modificat el 
nivell de vinculació jurídica dels crèdits de despeses de personal, respecte 
l’existent per a l’exercici 2001, no obstant això el número 2 de l’article 10 de 
les referides bases no s’ha adaptat a aquesta modificació i, per tat cal 
modificar-lo. 
 
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 9/2002 per 
suplement de crèdit  amb càrrec al Romanent de Tresoreria que es proposa, 
segons el següent detall i resum per capítols: 
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ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                          Consignació                                    Consignació 
Partida Descripció                              actual                    Altes         Baixes           final 
 
13.432D0.22735 C.P.S./Cons.jardins i z.verdes 889.498,00 54.851,69 ------ 944.349,69 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                  Consignació                                        Consignació 
Partida           Descripció                                    actual                Altes      Baixes              final 
 
71.87001       ROM.TRES/SUPL.CREDIT     265.794,67       54.851,69       ------    320.646,36 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS DESPESES 
 
CAPÍTOL                                                                     IMPORT 
 
II.- COMPRA BÉNS I SERVEIS 54.851,69 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS INGRESSOS 
 
 
CAPÍTOL                                                                     IMPORT 
 

VIII.- ACTIUS FINANCERS 54.851,69 
 
 
 Segon.- Modificar el número 2 de l’article 10 de les Bases 
d’Execució del Pressupost, redactant-lo del tenor següent: 
 

“Quan existint dotació pressupostària per a una vinculació jurídica, 
es pretengui imputar despeses per a la mateixa vinculació jurídica, 
a una partida pressupostària que no figuri oberta, no serà precís 
efectuar cap modificació de crèdit, podent-se donar d’alta la nova 
partida pressupostària per part del Departament de Planificació i 
Comptabilitat”. 

 
 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que hi ha una única modificació 
referida a un contracte de prestació de serveis per conservació de jardins i 
zones verdes, i que afecten bàsicament a una incorporació d’equipaments de 
jardineria en la zona del Quitllet, i també al manteniment dels interiors de les 
plantes que estan ubicades a dintre de la seu del Centre de Formació, ja que 
quan es va incorporar, no es va preveure incorporar també la partida 
pressupostària, i per aquesta raó, presentem una modificació amb càrrec a 
romanent de 54.851,69 euros, aproximadament uns nou milions de pessetes.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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 7.- Aprovar provisionalment la imposició de la Taxa reguladora 
dels rodatges de pel·lícules, vídeos i enregistraments televisius de 
caràcter publicitari o comercial. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu de 
Via pública, en el qual manifesta la necessitat d’establir una Taxa reguladora 
dels rodatges de pel·lícules, vídeos i enregistraments televisius de caràcter 
publicitari o comercial. 
 
 Atès el que preveuen els articles 15 i 16 de la Llei 39/1988 de 28 de 
desembre reguladora de les Hisendes Locals, sobre la imposició i ordenació de 
tributs per les Corporacions Locals. 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya,  en concordança amb l’article 112 de 
la mateixa Llei,  referents al procediment a seguir  en l’aprovació de les 
Ordenances, així com l’article  17 de l’esmentada Llei 39/1988, reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre, també sobre el procediment en les 
Ordenances Fiscals. 
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor, 
de conformitat amb el que assenyala l’article 163 de la indicada Llei 8/1987,  
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Aprovar provisionalment la imposició de la Taxa 
reguladora dels rodatges de pel·lícules, vídeos i enregistraments televisius de 
caràcter publicitari o comercial i incorporar-la a l’annex de les tarifes de 
l’ordenança Fiscal reguladora de la Taxa per l’ocupació de terrenys d’ús públic 
per activitats lucratives, tarifa segona, “altres activitats a la via pública”,  amb 
l’apartat número 22. 
  
 Segon.-  Aprovar la fixació de la tarifa de l’esmentada Taxa, de 
conformitat amb el detall següent: 
 

* Per rodatges de pel·lícules, vídeos i enregistraments televisius de 
caràcter publicitari o comercial amb finalitat lucrativa, 
independentment del pagament d’altres serveis que es 
requereixin i amb prèvia autorització municipal, per cada dia o 
fracció .................................................................... 481,63euros 

 
 Tercer.- Exposar els acords precedents al tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
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gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Quart.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, l’acord adoptat 
d’aprovació provisional s’entengui com a definitiu. 
 
 Cinquè.- Disposar, així mateix, que l’acord definitiu, incloent el 
provisional, elevat automàticament a aquesta categoria, es publiqui en el 
Butlletí Oficial de la Província i que posteriorment entri en vigor al dia següent 
de la publicació de l’acord del Ple d’aprovació definitiva en el B.O.P.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que a instàncies del Departament de 
Via Pública, considerant que darrerament en el conjunt de la ciutat i per 
diferents llocs hi ha una certa proliferació de rodatges d’espots publicitaris, 
pel·lícules o, fins i tot, sèries televisives, etc. i que això, normalment, ve 
acompanyat d’una sèrie de peticions, per part de l’Àrea de Via Pública, per 
condicionar els carrers o bé per tallar-los en moments puntuals per poder fer 
els rodatges, etc, i té una sèrie d’incidències. Per això es proposa la imposició –
igual que també tenen altres municipis i particularment aquesta la hem 
agafada  referenciada a la que té l’Ajuntament de Barcelona per aquestes 
tasques- d’aquesta taxa reguladora dels rodatges de pel·lícules, vídeos, 
enregistraments televisius de caràcter publicitari o comercial i incorporar-la a 
l’annex de les tarifes de l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per l’ocupació 
de terrenys d’ús públic per activitats lucratives,  etc. etc. 
 
 D’això, òbviament, queden excloses totes aquelles qüestions que no 
tinguin un àmbit lucratiu i que totes hauran de portar –com és natural- una 
prèvia autorització municipal.  
 
 La tarifa seria de 481,63 euros per cada dia o fracció de dia quedarà 
a partir d’avui exposat en el tauler d’anuncis durant trenta dies en exposició 
pública per a les al·legacions que pogués derivar aquesta ordenança, i, en cas 
que no hi hagués cap, passaria a publicar-se al Butlletí Oficial de la Província i 
declarar-ho com a taxa d’aplicació immediatament el dia següent de la seva 
publicació en el Butlletí.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Aprovar l’Estudi de Seguretat i Salut del projecte d’obres de 
Rehabilitació de l’Edifici de l’antiga fàbrica de Can Suris i aprovar 
definitivament l’esmentat projecte d’obres. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de rehabilitació anomenat “Rehabilitació de 
l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Surís”, redactat per l’arquitecte Josep Maria 
Julià i Capdevila, amb un pressupost de dos milions cent nou mil quatre-
cents setanta-cinc euros amb quaranta-sis cèntims (2.109.475,46 euros), 
Impost sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment per acord de Ple de data 
20 de desembre de 2001 i publicat reglamentàriament per termini de 30 dies, 
en el Butlletí Oficial de la Província (BOP) núm. 5 de data 5 de gener de 2002 i 
al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 3549 de data 9 de 
gener de 2002. 
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 Vist que durant el període d’informació pública no s’han produït 
reclamacions ni suggeriments que suposin modificacions al projecte. 
 
 Vist, així mateix, que s’ha detectat un error en el primer paràgraf de 
la part expositiva i en el dispositiu primer de l’acord plenari de data 20 de 
desembre de 2001, pel qual en el sentit que el pressupost aprovat és de dos 
milions cent nou mil quatre-cents setanta-cinc euros amb setze cèntims 
(2.109.475,16 euros), quan en realitat ha de ser de dos milions cent nou mil 
quatre-cents setanta-cinc euros amb quaranta-sis cèntims (2.109.475,46 
euros). 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, de data 17 d’abril de 2002, la qual manifesta  
que: 
 

“D'acord al contracte d'assistència tècnica per la redacció de 
l’Estudi de seguretat i salut del projecte d’obres de “Rehabilitació 
de l'edifici de l'antiga fàbrica de Can Suris" de data 4/3/02, i 
nomenament del citat tècnic com a coordinador en matèria de 
Seguretat i Salut durant l'execució de les obres. 

 
L'estudi de Seguretat i Salut, tal i com estableix l'article 4 del RD  
1627/97 de 24 d'octubre, té per objecte establir les mides 
preventives a complir en relació als rics d'accidents i malalties 
laborables, definint les instal·lacions mínimes d'higiene i benestar 
dels treballadors. A més estableix les directrius bàsiques a seguir 
per l'empresa adjudicatària de les obres per la redacció del Pla de 
seguretat i salut en el treball. 

 
L'estudi de seguretat i salut del projecte d'obres de "Rehabilitació 
de l'edifici de l'antiga fàbrica de Can Suris" redactat per 
l'arquitecte tècnic Modest Mor París, d'acord a les disposicions 
contingudes a l'article 5 del Reial Decret 24 d'octubre 1997, 
número 1727/1997, està complert i, per tant a criteri del tècnic 
signant, es pot procedir a la seva aprovació.” 

  
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS   

 
 Primer.- Rectificar l’error material detectat en el primer paràgraf de 
la part expositiva i en el dispositiu primer de l’acord plenari de data 20 de 
desembre de 2001, restant redactats com segueix: 
 



 38

“Vist el projecte d’obres de rehabilitació anomenat “Rehabilitació de 
l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Surís”, redactat per l’arquitecte 
Josep Maria Julià i Capdevila, amb un pressupost de dos milions 
cent nou mil quatre-cents setanta-cinc euros amb quaranta-sis 
cèntims (2.109.475,46). 
 
... 
 
Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de rehabilitació 
anomenat “Rehabilitació de l’edifici de l’antiga fàbrica de Can 
Surís”, redactat per l’arquitecte Josep Maria Julià i Capdevila, 
amb un pressupost de dos milions cent nou mil quatre-cents 
setanta-cinc euros amb quaranta-sis cèntims (2.109.475,46).” 

 
 Segon.- Aprovar l’estudi de seguretat i salut del projecte d’obres de 
rehabilitació anomenat “Rehabilitació de l’edifici de l’antiga fàbrica de Can 
Surís”, redactat per l’arquitecte Josep Maria Julià i Capdevila, amb un 
pressupost de dos milions cent nou mil quatre-cents setanta-cinc euros amb 
quaranta-sis cèntims (2.109.475,46 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs; 
aprovat inicialment per acord de Ple de data 20 de desembre de 2001 i 
publicat reglamentàriament per termini de 30 dies, en el Butlletí Oficial de la 
Província (BOP) núm. 5 de data 5 de gener de 2002 i al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 3549 de data 9 de gener de 2002. 
 
 Tercer.- Designar coordinador en matèria de seguretat i salut 
durant l’execució de les obres, a l’arquitecte tècnic Sr. Modest Mor París, el 
qual haurà d’informar el pla de seguretat i salut presentat per l’empresa 
adjudicatària, als efectes de sotmetre’l posteriorment a la seva aprovació, si 
s’escau, per l’òrgan municipal competent. 
 
 Quart.- Aprovar, definitivament, el projecte d’obres de rehabilitació 
anomenat “Rehabilitació de l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Surís”, redactat 
per l’arquitecte Josep Maria Julià i Capdevila, amb un pressupost de dos 
milions cent nou mil quatre-cents setanta-cinc euros amb quaranta-sis 
cèntims (2.109.475,46 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs.  
 
 Cinquè.- Publicar l'aprovació definitiva de l’esmentat projecte al 
Butlletí Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
així com al Butlletí d'Informació Municipal i al Tauler d'Anuncis de la 
Corporació, a efectes de coneixement general. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord als directors facultatius de les 
obres, Sr. Josep Ma Julià i Capdevila, arquitecte i Sr. Albert Roig i Conill, 
arquitecte tècnic, al Coordinador en matèria de seguretat i salut durant 
l’execució de les obres, Sr. Modest Mor París, arquitecte tècnic, així com al 
Departament de Contractació i Patrimoni, pel seu coneixements i efectes.”  
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que es tracta d’aprovar l’Estudi de Seguretat i Salut, i 
donar per definitivament aprovat el projecte donat que ha passat el període 
d’exposició pública i no hi ha hagut al·legacions.  
 
 Esperem poder començar les obres a finals del mes de maig, i sabeu 
que eren per import de 350.000.000,- de pessetes i el termini de realització de 
les mateixes és de 8 mesos.     
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en el tema de 
d’Estudi de Seguretat i Salut no té res a dir, i pel que fa al projecte tampoc, 
però vull que quedi clar el tema de la no possibilitat que s’al·lega per diferents 
raons per no posar energies alternatives, energia solar, els arguments ja han 
estat debatuts però, malgrat que nosaltres votem a favor del projecte, volem 
que quedi constància  de què en aquest tema continuem exigint que hi hagi 
una actitud diferent. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
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Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 9.- Acceptar la subvenció atorgada dins del Pla Únic d’Obres i 
Serveis de Catalunya, any 2002, per al finançament de les obres de 
“Millores de la vialitat al barri Pedró – 2ª fase”, amb un pressupost total 
de 721.091,32 euros, aportació de la corporació local  488.199,13 euros, i 
subvenció de  232.892,19 euros. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Decret 59/2002 de 19 de febrer, d’aprovació del Pla únic 
d’obres i serveis de Catalunya any 2002 i la necessitat d’acceptació de les 
subvencions atorgades i de la normativa aprovada. 
 
 Atès que aquesta Corporació està inclosa dins del programa general: 
Millores de la vialitat al barri Pedró – 2ª. Fase. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple 
Municipal, la Comissió Informativa de Via Pública, Manteniment i Serveis 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
     ACORDS  
 
 Primer.- Acceptar la subvenció atorgada dins del Pla únic d’obres i 
serveis de Catalunya, any 2002 aprovat per Decret 59/2002 de 19 de febrer 
per al finançament de l’obra núm. PG-2002/305, titulada “Millores de la 
vialitat al barri Pedró – 2ª Fase”. 
 
   Pressupost Total:  721.091,32 Euros 
   Aportació de la corporació local:  488.199,13 Euros 
   Subvenció:  232.892,19 Euros 
 
 Segon.- Acceptar la normativa aprovada per desenvolupar el Pla. 
 
 Tercer.- Considerar garantida la seva capacitat de gestió 
administrativa i tècnica perquè les obres s’executin amb normalitat i designar 
la direcció facultativa de les obres esmentades al Sr. Antonio Vasco Pérez – 
Enginyer Tècnic i al Sr. Jose Ma. Gil Burgos – Tècnic Auxiliar, ambdós 
adscrits a la Direcció de Serveis de l’Espai Públic de la Mancomunitat de 
Municipis. 
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 Quart.- Manifestar el compromís de solucionar, al nostre càrrec 
exclusiu, qualsevol incidència que sobrevingui abans de l’inici de les obres o 
durant la seva execució. 
 
 Cinquè.- Comunicar el present acord a la Delegació Territorial del 
Govern de la Generalitat a Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
present dictamen, que té per objecte aprovar l’acceptació de la subvenció 
assenyalada.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 10.- Delegar en la Comissió de Govern les competències que 
l’article 13.2.b) de la Llei 10/99 de 30 de juliol, sobre tinença de gossos 
potencialment perillosos, va atribuir al Ple.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord adoptat pel ple d’aquest Ajuntament, en sessió que va 
tenir lloc el dia 29 de juliol de 1999,  sobre delegacions de competències 
plenàries a favor de la Comissió de Govern, en relació amb diverses matèries, 
amb l’objecte de dotar d’una major celeritat i eficàcia a l’actuació municipal. 
 
 Atès que amb posterioritat, la Llei 10/1999 de 30 de juliol, sobre 
tinença de gossos potencialment perillosos, va atribuir al Ple d’aquest 
Ajuntament les competències per a la imposició de les sancions greus 
tipificades per aquesta. 
 
 Per tot això, tenint en compte la importància i transcendència 
d’aquestes infraccions i els peremptoris terminis de que disposa 
l’Administració per instruir els corresponents expedients sancionadors i 
procedir a la seva imposició, és pel que, en ares d’idèntics Principis de celeritat 
i eficàcia de l’actuació municipal que van informar l’acord de delegacions 
inicial, aquesta Alcaldia proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Complementar l’acord plenari adoptat el dia 29 de juliol de 
1999, sobre delegació de competències plenàries a favor de la Comissió de 
Govern, i delegar en aquest òrgan les competències que l’article 13.2.b) de la 
Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre tinença de gossos potencialment 
perillosos, atribueix al Ple per a la imposició de sancions per la comissió de 
faltes tipificades com a greus en l’esmentada llei. 
 
 Segon.- Les atribucions delegades s'hauran d'exercitar per la 
Comissió de Govern en els termes i dins dels límits d'aquesta delegació, no 
sent susceptibles de ser delegades en cap altre òrgan. 
 
 En el text dels acords adoptats per la Comissió de Govern en virtut 
d'aquesta delegació, s'haurà de fer constar aquesta circumstància mitjançant 
la inclusió, en la part expositiva, del text següent: 
 

"Atès que l'adopció d'aquest acord és competència d'aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions acordades per 
aquest Ajuntament, en sessió plenària que va tenir lloc el dia 
........................" 
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 Els acords que s'adoptin per delegació, s'entendran dictats pel Ple 
de l'Ajuntament, com a titular de la competència originària, al qual s'haurà de 
mantenir informat de l'exercici de la delegació, mitjançant la remissió dels 
esborralls de les actes a tots els Regidors de la Corporació, i seran 
immediatament executius i presumptament legítims. 
 
 Tercer.- Aquestes delegacions, en conformitat amb el que disposa 
l'article 165 del Reglament Orgànic Municipal, tindran efecte des del dia 
següent a l'adopció d'aquest acord, sense perjudici de la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província, i tindran caràcter indefinit, sense perjudici de 
la potestat d'advocació pel Ple. 
 
 Quart.- Substituir l'obligació de l'Alcalde prevista en l'article 42 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, de donar 
compte succinta a la Corporació, en cada sessió ordinària, de les resolucions 
dictades per l'Alcaldia, pel reconeixement del dret de tots els Regidors de 
l'Ajuntament, de poder consultar directament i personalment els llibres de 
resolucions custodiats en la Secretaria General de la Corporació. 
 
 Cinquè.- Comunicar aquest acord al Regidor de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, a les Caps dels Departaments de Via Pública, 
Manteniment i Serveis i Secretaria General i al Cap de la Guàrdia Urbana, pel 
seu coneixement i efectes, fent-los constar que, un cop adoptats els 
corresponents acords per la Comissió de Govern, s'haurà de donar compte 
d'aquests a la Comissió Informativa competent, amb l'objecte de donar 
compliment al que disposa l'article 123 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
 
 Sisè.- Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província, i 
en el Butlletí d'Informació Municipal, en compliment del que disposa l'article 
51.2 del text legal abans esmentat.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-Delegat 
de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que la Llei contempla que aquestes sancions solament les 
pot imposar el Ple, i com sigui que el Ple ho pot delegar a la Comissió de 
Govern, en el Departament de Via Pública ens va semblar que per agilitat seria 
millor que cada quinze dies fer aquests tràmits de sancions, tenint en compte 
que estem posant de l’ordre de les 4 –5 multes diàries per aquest tema. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 11.- Saludar la convocatòria de la Convenció Europea 
encarregada de preparar la reforma dels Tractats europeus, i donar suport 
a la Convenció catalana sobre el futur d’Europa. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que Europa continua fent passes endavant en el camí de la 
seva integració. Des del primer de gener, 290 milions de ciutadans i 
ciutadanes disposen d’una moneda única, l’euro. L’ampliació de la Unió 
Europea s’apropa, culminant la plena unificació europea. Amb limitacions i 
contradiccions, la UE va iniciant una política exterior comuna, i una presència 
creixent en el món de la globalització. S’avança en la coordinació de les 
polítiques econòmiques i socials, així com en un espai europeu de llibertat, 
seguretat i justícia. 
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 Atès però que aquests avenços topen amb dificultats. L’opinió 
pública europea, majoritàriament favorable a l’avenç de la integració, 
desconeix o contempla amb distanciament les institucions de la Unió. 
Aquestes funcionen feixugament, amb un mètode predominantment 
intergovernamental, mostrant la creixent necessitat d’una reforma fonamental, 
sense la qual l’ampliació fins a 25 ó 30 Estats membres podria significar el 
retrocés o el col·lapse de la integració política. 
 
 Conscient d’aquest repte, el Consell Europeu reunit a Laeken el 
desembre del 2001 ha convocat una “Convenció sobre el futur d’Europa”. 
 
 Atès que aquesta Convenció europea, que començà les seves 
tasques el passat 28 de febrer, aplega un ample ventall de representants dels 
governs i dels parlaments dels 15 Estats membres. Els seus treballs són 
públics i totes les organitzacions i institucions interessades tenen la 
possibilitat d’aportar la seva contribució als seus debats. És una Convenció 
que pren, de fet, un caràcter constituent. Representa la possibilitat de dotar la 
UE d’un projecte de Constitució europea oferta a la ratificació democràtica 
dels pobles d’Europa. 
 
 Atès que aquesta Convenció europea representa una oportunitat 
històrica. Mentre que en els darrers 50 anys, només els governs estatals 
havien negociat i preparat els Tractats, en exclusiva i a porta tancada, ara s’ha 
obert un procés a plena llum, amb la participació dels Parlaments i amb un 
diàleg estructurat i permanent entre la societat civil i les institucions 
europees, estatals, nacionals, regionals i locals. 
 
 Atès que responent a una resolució aprovada per unanimitat el 4 
d’octubre de 2001 en el Parlament de Catalunya, ha estat convocada una 
“Convenció catalana sobre el futur d’Europa”, i s’ha posat en marxa un “Fòrum 
cívic per la Constitució europea”, per impulsar un amples debat ciutadà, amb 
la participació d’entitats cíviques i juvenils, ONGs, sindicats i organitzacions 
empresarials, socials i professionals, partits, universitats, mitjans de 
comunicació, ajuntaments, diputacions, el Parlament de Catalunya i el Govern 
de la Generalitat. 
 
 Atès que és una amplia iniciativa per definir les nostres propostes 
sobre el futur d’Europa, tant les que fan referència al nostre paper en 
l’entramat polític i institucionals de la UE –i en general, el de les ciutats i les 
anomenades “regions constitucionals”-, com les que es vinculen als grans 
reptes de l’Europa del segle XXI. 
 
 Atès que és necessari que els municipis de Catalunya facin sentir la 
seva veu en aquest procés constituent europeu.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Saludar la convocatòria de la Convenció europea 
encarregada de preparar la reforma dels Tractats europeus i expressar el desig 
que prepari un projecte de Constitució europea, per a ésser sotmès a 
referèndum dels pobles d’Europa. 
 
 Segon.- Donar suport a la “Convenció catalana sobre el futur 
d’Europa” i expressar la voluntat de participar en el “Fòrum cívic per la 
Constitució europea”. Cridar a la participació en el mateix a les organitzacions i 
associacions del nostre municipi. 
 
 Tercer.- Expressar la nostra voluntat de treballar per una Europa 
pròxima: una democràcia europea representativa, participativa i paritària, que 
compti amb els municipis com a peces cabdals. Volem una Unió Europea 
democràtica, transparent i eficaç més pròxima als ciutadans i ciutadanes, més 
forta en la recerca de la pau, la llibertat, la equitat i la justícia en el món del 
segle XXI. 
 
 Quart.- Donar trasllat del present acord a la Federació de Municipis 
de Catalunya i a la Associació de Municipis de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que, tal com diu la introducció, com sabeu, 
a la Unió Europea, en aquests moments hi ha una discussió important 
després de què en la Cimera de Laeken, -cimera de Caps d’Estat i de primers 
Ministres- s’acordés la convocatòria d’una convenció europea per a definir el 
futur d’Europa, d’aquesta Europa que s’ampliarà en el futur, per definir el 
futur de l’ampliació i de les seves institucions. 
 
 Per tant, el paper que hauran de tenir el Consell de Ministres, la 
Comissió, el Parlament Europeu, i que hauran de tenir les regions en el marc 
europeu i també les comunitats locals, o sigui, els municipis. 
 
 Aquí a Catalunya hi ha la intenció, després de tota una sèrie de 
converses entre les formacions polítiques, de realitzar també una convenció 
catalana sobre el futur d’Europa, precisament per a possibilitar aquest debat, 
aquí, a casa nostra, i que a la vegada, també hi hagi un fòrum cívic per a la 
constitució europea, i per a possibilitar la participació d’entitats cíviques i 
juvenils, d’ONGs, de sindicats, etc. etc. 
 
 Per tant, és en aquest sentit que es recullen aquest conjunt 
d’acords. El primer que és saludar la convocatòria, el segon que és donar 
suport a aquesta convenció, la part més institucional,  i expressar també la 
voluntat de participar en aquest fòrum cívic, en la mesura en què s’acabi de 
posar en marxa, i cridar, per tant, a la participació en el mateix a les 
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organitzacions i entitats del nostre municipi. I després, expressar –sense anar 
més lluny, no es tracta ara  de fer un manifest europeista i de definició de 
cadascú-, això sí,  la nostra voluntat de treballar per una Europa més 
pròxima, una democràcia europea representativa, participativa i paritària que 
compti també amb els municipis, -estem en el Ple d’un Ajuntament, i és del 
que hem de parlar- com a peces cabdals, i volem una Unió Europea 
democràtica, transparent, i eficaç més pròxima als ciutadans/nes, més forta 
en la recerca de la pau, la llibertat, la equitat i la justícia en el món del segle 
XXI. 
 
 També es donarà trasllat del present acord a la Federació de 
Municipis de Catalunya i a l’Associació de Municipis de Catalunya, en el ben 
entès de què són temes que ja s’han estat treballant i que hi ha la intenció de 
treballar-los conjuntament totes les formacions polítiques amb presència 
municipal i amb presència parlamentària. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP,  per manifestar que des del Partit 
Popular saluden aquesta voluntat europeista i totes les iniciatives que ens 
portin a una Europa més unida, democràtica, participativa, paritària, eficaç i 
totes aquelles coses que portin la defensa de les llibertats, però m’agradaria 
que m’aclarissin alguns temes perquè estic bastant desconcertada. 
 
 Això, quan és un tema que no pertany a l’Ajuntament, aprofito per 
dir que l’Alcalde té voluntat també de Parlament però això és l’Ajuntament de 
Cornellà i hauríem de tractat els problemes exclusius de la ciutadania de 
Cornellà que és competència nostra, i tenim bastants i bastants 
preocupacions, i això deixar-ho per tractar en altres fòrums, això ho vinc 
repetint, Ja que això s’està discutint en els Parlaments i hi ha un representant 
per part del PSC, que crec que és el Sr. Borell, i per part del PP, el Sr. García 
Escudero, crec que se’ls ha de donar la confiança de què això ho treballin ells. 
 
 Hi ha unes incorreccions, -sembla ser- i per això demano un 
aclariment perquè, potser, estic equivocada. Aquesta proposta diu que es va 
aprovar per unanimitat quan això no és cert ja que el Grup Popular en el 
Parlament de Catalunya va votar en contra. I, hi ha més, ha hagut unes 
transaccions o sembla ser que aquesta iniciativa no ha sortit perquè el Partit 
Socialista i Iniciativa per Catalunya s’han abstingut, i ha sortit amb els vots 
d’ERC i CiU. Tinc aquí el Diari de sessions del Parlament de Catalunya en el 
que diu els vots: 12 en contra que són els del Partit Popular, 68 vots a favor i 
54 abstencions, i, si això és així, jo no entenc per què aquesta proposta ve en 
aquestes circumstàncies a l’Ajuntament de Cornellà. 
 
 Són dades d’última hora, que jo he demanat, i per tant, demano un 
aclariment. Jo, sens dubte, per coherència amb el que vota el meu partit en el 
Parlament, i ja que nosaltres malgrat que vam votar en contra, respectem la 
voluntat majoritària del Parlament de Catalunya i estem treballant en això,  
prova d’això és que el Sr. Cisneros està treballant, ens abstindrem. No votaré 
en contra però sí que m’abstindré. 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que creu que parlen de coses diferents, ja que el 
Parlament de Catalunya, el que va fer és una recomanació al Govern de la 
Generalitat perquè a l’entorn de la Convenció Europea, -a la que evidentment 
nosaltres no tractarem de substituir, faltaria més, som més conscients del 
nostre paper del que molta gent es creu-, del que es tractava també era de què 
el debat del futur de la Unió Europea no quedés circumscrit a les discussions 
que tindran aquests representants, és a dir, els tres representants d’Espanya 
amb els altres dels països membres i els que aspiren a ser membres, sinó que 
realment servís  aquest procés de convenció perquè hagués un debat també en 
el qual participés una mica el conjunt de la societat espanyola i, en aquest 
cas, la societat catalana, i per això es posa en marxa aquesta Convenció 
Catalana sobre el futur d’Europa en el que a mi em consta que participa el PP 
en el Consell Directiu –si no m’equivoco dos membres de cada grup 
parlamentari-. 
 
 Això del Fòrum Cívic és precisament d’acord amb el Govern de la 
Generalitat de Catalunya per a possibilitar en paral·lel que hi hagi també un 
àmbit de reflexió i de participació més ciutadana, més per a les ONGs, i per 
això diem que invitem a les entitats de Cornellà que vulguin participar en 
aquest procés, -quan es posi en marxa-, perquè puguin fer-ho, i a més perquè 
pensem que els municipis a l’igual que les regions també tenen coses a dir 
sobre el futur d’Europa, -i no es tracta de dir-ho ara aquí-, com a institució 
més propera als ciutadans també tenen coses a dir, com tenen les ONGs o els 
sindicats. 
 
 En aquest sentit és en el que queda recollida aquesta iniciativa, 
perquè això d’Europa no és una cosa que ens han de resoldre el Sr. Borrell  i 
el Sr. Cisneros, sinó que penso que hi ha la voluntat de què s’ha d’aprofitar 
que tenim aquest procés, que pot ser constituent a Europa, i que ja veurem si 
desemboca en una Constitució, o no, però que en qualsevol dels casos sigui no 
només un procés constituent fruit del treball del centenar de representants 
dels estats membres, sinó en el que puguin haver aportacions des de més avall 
i que, en tot cas, serveix precisament perquè la gent vegi més la importància 
d’Europa. I tot això sent conscients de què nosaltres, evidentment, no 
elaborarem la Constitució Europea, ni farem de Parlament ni de Govern, sinó 
que farem d’allò que ens pertoca, que és d’Ajuntament, però dins d’això penso 
que  també està el treballar perquè els municipis tinguin un paper en el futur 
de la Unió Europea, i que els ciutadans se sentin una mica partícips d’aquest 
procés de consolidació de la Unió Europea i d’ampliació i dotació d’això que 
pot ser la futura Constitució Europea.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Abstenció:  
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la presentació a 
la Festa Major de la nostra ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que el Grup Municipal d’ERC  va fer avinent en la sessió del 
Plenari Municipal del mes de juny  de 2001, tal com extraiem textualment de 
l’acta aprovada d’aquella sessió en referència a allò que havia ocorregut en la 
darrera Festa Major pel que fa a l’acompliment de la festivitat per part de 
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comerços  i indústries, que “el divendres de Festa Major hi havia alguns 
comerços oberts, concretament algunes agències immobiliàries, la indústria 
treballava i, fins i tot, empreses constructores contractades per l’Ajuntament o 
que treballen en espais urbans promoguts per l’Ajuntament treballaven  amb 
una activitat extraordinària”.  
 
 Atès que l’àmbit de la resposta del tinent d’alcalde responsable Sr. 
Antoni Balmon, tal com podem també extraure de l’acta d’aquella sessió, tan 
sols abastava el sector  comercial i, quant al sector industrial, no negava  la 
versemblança d’allò que el nostre Grup Municipal havia exposat: “...respecte al 
dia festiu, allò que afecta a la zona industrial està regulada per convenis 
col·lectius i, com a molt, podem fer el suggeriment a les centrals sindicals que 
quan negociïn els convenis col·lectius  en aquesta localitat, en lloc d’agafar 
altres dies festius, posin aquest dia, però no ens enfrontarem ni amb centrals 
sindicals ni amb treballadors i empresaris que pacten les seves condicions 
laborals”. 
 
 Atès que considerem que aquesta anomalia afebleix el sentit 
intrínsec de la celebració de la Festa Major com a festa principal de la nostra 
ciutat, en la mesura que, de consolidar-se, contribueix a satel·litzar encara 
més els dies de Festa Major respecte a la ciutat de Barcelona, procés iniciat 
amb l’anul·lació de la festivitat del Corpus. 
 
 Atès que aquesta pràctica pot acabar generant un greuge comparat 
entre les indústries i comerços que romanen tancats i els que  mantenen llur 
activitat. 
 
 Atès que compartir els criteris bàsics continguts en la resposta del 
tinent d’alcalde no ha de significar renunciar a assolir la resolució d’aquest 
dèficit.  

 
És per tot això que demanem l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Que l’Alcaldia faci públic un Ban recordant al conjunt de 
la ciutadania que la festa local pròpia de la  Festa Major de Cornellà enguany 
s’escau el divendres dia 31 de maig, la qual cosa obliga als comerços i a les 
indústries a romandre tancades. 
 
 Segon.-  Sol·licitar al cos de la Guàrdia Urbana que elabori un 
informe sobre el grau de compliment  d’allò fet públic per l’Alcaldia. 
 
 Tercer.- Iniciar les gestions adients amb les centrals sindicals, 
organitzacions empresarials i associacions de comerciants per tal de fer-los 
arribar la voluntat de la institució municipal a fi que l’any vinent puguem 
avaluar un progrés en la resolució d’aquest dèficit.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que la Moció 
arrenca d’un prec o una pregunta que vam fer l’any passat arran d’observar 
que el divendres de la Festa Major, força indústries de la ciutat i alguns 
comerços eren oberts, vam preguntar quina era la raó per la qual aquests 
comerços i aquestes indústries eren obertes, i se’ns va donar una resposta que 
en termes generals compartim. 
 
 Nosaltres el que demanaríem és que, tot i els entrebancs i els 
impediments que representa el fet d’aconseguir que les indústries -ja se’ns va 
explicar que les festes venen regulades pels convenis col·lectius-, coincidíem 
amb la resposta, però això no vol dir que hàgim de quedar creuats de mans 
perquè hi ha el perill que hi vagi a més, i fins i tot, considerem que pot haver-
hi algun dia gent del món del  comerç que en aquests moments tanca 
majoritàriament, que plantegi alguna mena de greuge comparatiu. 
 
 Tot i que no puguem fer-hi més del que s’hi fa, crec que valdria la 
pena, si més no, fer un treball de caràcter pedagògic, i en aquest sentit, 
després de raonar les causes i els efectes d’aquesta situació, que em sembla 
que no contribueix a consolidar la Festa Major, demanem que l’Alcalde 
publiqui un ban en què recordi que el divendres és la festa local, i l’obligació 
de tancar comerços i indústries i sol·licitar al cos de la Guàrdia Urbana que 
elabori un informe i el trameti a l’Alcalde per saber si realment passa allò que 
sospitem que passa –potser no és tan escandalós com ens assemblava a 
nosaltres-, i finalment, nosaltres demanàvem iniciar gestions amb 
comerciants, organitzacions empresarials i sindicats per fer-los arribar la 
voluntat de la institució. 
 
 Aquest és el redactat que nosaltres hem presentat, i sé que el Grup 
Municipal Socialista farà unes esmenes, que, a més a més, ens les han dites i 
considerem que són raonades. En tot cas, el resum de tot plegat és que creiem 
que convindria que quedés ben fixat que el divendres de Festa Major és festa 
local, i que en la mesura en què poguéssim anar incorporant voluntats a favor 
de consolidar aquests festa, ni que fos lentament, la tendència fos a què cada 
vegada hi hagués més persianes baixades que no pas a l’inrevés. 
 
 Recordo que l’any passat algunes agències immobiliàries no 
tancaven els comerços -aquells que tenen franquícies- el comerç local sí que 
tanquen, i sortosament, tanquen els grans centres comercials. Aquesta és la 
filosofia de la Moció que presentem.    
      
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que pràcticament els 
comerços tanquen tots, encara que pot haver-hi  alguna excepció, i potser on 
s’hauria de mirar més això és en les feines que es fan en els carrers, l’obra 
pública. Potser sigui un problema, -obra pública o no-, de la construcció ja 
que són empreses que moltes són de fora de la ciutat i que segurament es 
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regeixen per un conveni, i no sé si realment es podria imposar que aquest dia 
a Cornellà paressin, perquè realment és on més mal efecte fa que estiguin 
treballant el dia de la Festa Major. Si hi ha alguna empresa que està al polígon 
industrial i està treballant, serà perquè la major part dels treballadors 
d’aquella empresa no viuen a Cornellà, i llavors quan fan el seu conveni, la 
festa local que agafen és la de la ciutat d’on són pràcticament la majoria, 
perquè amb les empreses amb treballadors que viuen i treballen a Cornellà no 
hi ha problema. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup també pensa que el comerç, en un 99%, respecta el dia de la festa 
major i gairebé tots tanquen i en el tema de les indústries crec que no ens hem 
de ficar perquè es regeixen per convenis, i hi ha moltes indústries a Cornellà 
que tenen la seu en un altre poble o a Barcelona capital, aleshores, jo esperaré 
la posició del Grup que governa per a definir el meu vot. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que nosaltres podem 
compartir tot allò que sigui per sensibilitzar al personal, això de la Festa Major 
ens assembla bé, per això crec que part de la Moció la podríem compartir, ara 
bé, abans comentava al Sr. Tardà que nosaltres tenim algunes esmenes, 
sobretot perquè no ho compartim i perquè, si som taxatius, després tindrem 
que aplicar-ho, i ja vaig dir l’altre vegada que el tema de les empreses és 
complicat perquè està tot el tema de la negociació col·lectiva, en la seva 
autonomia per poder pactar dins del marc de l’empresa com fan la distribució 
del calendari de treball, però crec que l’esperit d’aquesta Moció és poder 
influir,  sensibilitzar, buscar alguna fórmula per a recordar la nostra festa i 
fer-la més important. Amb això sí que podem coincidir perquè ens sembla que 
no fem malbé cap tipus d’interès particular ni públic. 
 
 Nosaltres -ja li he comentat abans- del tercer paràgraf finalitzaríem 
on diu “la nostra ciutat”, i les tres últimes línies a partir de “en la mesura” fins 
a “festivitat del Corpus” ho suprimiríem. 
 
 Així mateix, al punt primer de l’acord, nosaltres acabaríem on posa 
“31 de maig”, i suprimiríem la resta des de “la qual cosa” fins a “tancades”. 
 
 En el punt tercer, evidentment els comerciants -com abans 
comentàvem- ho fan, per tant, creiem que s’ha de suprimir perquè ja ho han 
fet, i diria “iniciar les gestions adients amb les centrals sindicals, 
organitzacions empresarials”. Amb aquestes esmenes de supressió podríem 
donar suport a aquesta Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Miguel López Sánchez, per manifestar que nosaltres també estem 
d’acord amb allò que es planteja com a proposta alternativa, i diem el mateix 
que vàrem dir l'altre vegada, i és que dintre del que és tot el teixit industrial és 
molt difícil poder aplicar una mesura d’aquest tipus perquè hem de tenir en 
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compte a empreses que venen d’altres localitats i que venen amb les seves 
festes ja pactades en els seus convenis, i no té res a veure on tinguin la seu, 
perquè la mateixa empresa on jo treballo, els que portem tota la vida aquí fem 
la festa major de Cornellà i, en canvi, els que han vingut de Barcelona fan la 
festa major de Barcelona, potser perquè ho tenen assignat perquè ho tenen 
acordat, i perquè és molt difícil que gent de ve d’altres llocs pugui adaptar-se.  
 
 Sí que estem totalment d’acord, i em consta que des de les centrals 
sindicals es fan recomanacions en aquest sentit, el que passa és que és molt 
difícil que es pugui aplicar. Totalment d’acord -ja ho vam comentar l’altra 
vegada- amb fer aquestes gestions amb les centrals sindicals perquè continuïn 
fent aquesta pressió, aquesta insistència, però és un tema bastant difícil 
perquè els que ens movem en aquest món sabem les dificultats que tenim en 
les nostres empreses quan es planteja fer les festes, perquè no tothom treballa 
a Cornellà i viu a Cornellà, i això és una cosa que s’ha de tenir en compte. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per preguntar si estan d’acord amb aquestes observacions en donar suport a 
la Moció.  
 
 Doncs molt bé, l’aprovaríem amb aquestes esmenes per unanimitat, 
en el ben entès que alguns dels acords ja es podien començar a treballar 
perquè la Festa Major és el mes vinent. 
 
     
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació les esmenes presentades pel Grup Municipal 
Socialista, la Moció és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
Restant per tant redactada en els termes següents: 
 
 
 “Atès que el Grup Municipal d’ERC  va fer avinent en la sessió del 
Plenari Municipal del mes de juny  de 2001, tal com extraiem textualment de 
l’acta aprovada d’aquella sessió en referència a allò que havia ocorregut en la 
darrera Festa Major pel que fa a l’acompliment de la festivitat per part de 
comerços  i indústries, que “el divendres de Festa Major hi havia alguns 
comerços oberts, concretament algunes agències immobiliàries, la indústria 
treballava i, fins i tot, empreses constructores contractades per l’Ajuntament o 
que treballen en espais urbans promoguts per l’Ajuntament treballaven  amb 
una activitat extraordinària”.  
 
 Atès que l’àmbit de la resposta del tinent d’alcalde responsable Sr. 
Antoni Balmon, tal com podem també extraure de l’acta d’aquella sessió, tan 
sols abastava el sector  comercial i, quant al sector industrial, no negava  la 
versemblança d’allò que el nostre Grup Municipal havia exposat: “...respecte al 
dia festiu, allò que afecta a la zona industrial està regulada per convenis 
col·lectius i, com a molt, podem fer el suggeriment a les centrals sindicals que 
quan negociïn els convenis col·lectius  en aquesta localitat, en lloc d’agafar 
altres dies festius, posin aquest dia, però no ens enfrontarem ni amb centrals 
sindicals ni amb treballadors i empresaris que pacten les seves condicions 
laborals”. 
 
 Atès que considerem que aquesta anomalia afebleix el sentit 
intrínsec de la celebració de la Festa Major com a festa principal de la nostra 
ciutat. 
 
 Atès que aquesta pràctica pot acabar generant un greuge comparat 
entre les indústries i comerços que romanen tancats i els que  mantenen llur 
activitat. 
 
 Atès que compartir els criteris bàsics continguts en la resposta del 
tinent d’alcalde no ha de significar renunciar a assolir la resolució d’aquest 
dèficit.  

 
És per tot això que demanem l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Que l’Alcaldia faci públic un Ban recordant al conjunt de 
la ciutadania que la festa local pròpia de la  Festa Major de Cornellà enguany 
s’escau el divendres dia 31 de maig. 
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 Segon.-  Sol·licitar al cos de la Guàrdia Urbana que elabori un 
informe sobre el grau de compliment  d’allò fet públic per l’Alcaldia. 
 
 Tercer.- Iniciar les gestions adients amb les centrals sindicals, i 
organitzacions empresarials per tal de fer-los arribar la voluntat de la 
institució municipal a fi que l’any vinent puguem avaluar un progrés en la 
resolució d’aquest dèficit.” 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a la creació de la 
figura del Defensor del Cornellanenc. 
 
 MOCIÓ 
 
 “La Constitució Espanyola de 27 de desembre de 1978, en el Títol 
VIII i en els seus articles 137 i 140, reconeix i garanteix la autonomia dels 
municipis, principi constitucional que es desenvolupa en la Llei 7/1985 de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, que en el seu article 4t. 
determina que en els municipis, dins de l’esfera de les seves competències, els 
correspon en tot cas, entre d’altres, la potestat reglamentària d’auto 
organització. 
 
 Entenent que aquestes potestats, és a dir, la potestat de dictar 
normes i de regular la seva pròpia organització, queda recollida expressa en 
els articles 5, 20.2, 49 y 69 de l’esmentada Llei i que dins d’aquestes potestats 
destaca la possibilitat que dóna la Llei, de què cada Corporació Local aprovi el 
Reglament Orgànic relatiu al seu règim organitzatiu i de funcionament dels 
seus òrgans, adequat a les característiques pròpies de cada corporació, tenint 
en compte els preceptes legals recollits en la Llei de Bases i els que amb 
caràcter bàsic es contemplen en el Text Refós de disposicions en matèria de 
Règim Local, aprovat per Reial Decret Legislatiu 781/1986 de 18 d’abril, així 
com la Llei 8/1987 de 15 d’abril, als termes dels articles 5.a i 20.2 de la Llei 
7/1985 de 2 d’abril. 
 
 En Ple del nostre Ajuntament aprovà definitivament el Reglament 
Orgànic Municipal el dia 27 de gener de 2000, amb el quòrum exigit en 
l’article 47.3a) de la Llei de Bases de Règim Local de 2 d’abril. 
 
 Entenent que l’administració municipal és la més propera als 
ciutadà/na i amb la qui té més relació, ha de tenir una especial cura en 
aquestes relacions procurant que siguin el millor possible. 
 
 Entenent que sense dubte, poc a poc, s’ha anat millorant en aquest 
aspecte i així, es pot afirmar que les administracions en general i les 
municipals en particular, han vetllat per a què el tracte dispensat als 
particulars sigui molt millor, mitjançant diverses mesures i tenint un 
personal, en la majoria dels casos respectuós, amable i sol·lícit. 
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 Entenent que tot i les millores efectuades, encara són moltes les 
veus que s’aixequen reclamant tant, un major respecte de les administracions 
envers a les persones, com una major rapidesa i eficàcia en la resolució dels 
assumptes. Es queixen principalment de la lentitud en la resolució dels 
assumptes per part de l’administració i també entenen el silenci administratiu 
com un abús. 
 
 Entenent que la creació d’una figura independent i objectiva que 
vetlli pels ciutadans/nes en el seu tracte amb l’administració suposaria un 
nou i important pas endavant en la línia de millorar el servei que aquesta 
administració dóna. 
 
 Entenent que aquesta figura, que es podria anomenar “Defensor del 
Cornellanenc” ha de tenir dues característiques bàsiques: facilitat d’accés dels 
seus administrats per a demanar la seva actuació, i l’obtenció  d’una 
col·laboració total de les autoritats i personal de l’Ajuntament en la seva tasca 
d’investigació de les queixes rebudes, perquè tots els que creguin que els seus 
drets han estat vulnerats, per escrit i sense cap tipus de requisit formal pugui 
obtenir l’ajuda del “Defensor del Cornellanenc” que a més podria ser una bona 
manera d’evitar que torni a succeir el mateix al reclamant o tercera persona, 
aleshores les recomanacions i advertències del “Defensor” hauran de ser 
preses en consideració per les autoritats i personal de l’administració 
municipal. 
 
 Entenent que la creació d’aquesta figura aniria en benefici dels 
cornellanencs, vista l’experiència d’altres ajuntaments com el de Figueres, 
Palafrugell i Sant Boi de Llobregat en relació amb aquesta figura. 
 
 Per tot el que s’ha exposat el Grup Municipal del Partit Popular de 
Cornellà, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Crear una comissió al si de la Junta de Portaveus, que en 
el termini màxim de tres mesos presenti en el Ple una proposta de creació de 
la figura del “Defensor del Cornellanenc”, tant a nivell dels estatuts que han de 
regir aquesta nova figura com de la persona que ocuparà aquests nou càrrec 
per primera vegada. 
 
 Segon.-  Que una vegada redactada i aprovada la proposta del Ple 
s’inclogui en el Reglament Orgànic Municipal o, si es creu adequat, s’elabori 
una Ordenança específica.”    
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
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manifestant que en primer lloc vol aclarir una cosa ja, que com sigui que el Sr. 
Balmón es va ocupar de “sacarme el palo del ojo”, i que no ha fet la Moció en 
català sinó en castellà, no estant molt segura –malgrat això he fet una 
consulta- i haig de dir que és un gentilici genèric i que no té  femení, llevat que 
no vulgui caure en l’error de dir allò de “jovenes y jovenas”. Ho he consultat a 
la Real Academia, i hi ha una cosa en la que sí que haig de demanar disculpes 
i és en el tema “el defensor”, ja que aquí sí que ha hagut una errata i és 
“defensora”, això sí que ho accepto. De totes maneres tots hem de treballar en 
això, perquè se’ns oblida i és la costum, per això he dit que no era cap retret. 
 
 Partint de la base que l’ajuntament és l’administració més propera a 
les persones i que té l’obligació, -com tota administració- de vetllar pels 
interessos d’ells/es, i atendre’ls correctament en els seus problemes i que tots 
sabem que no sempre es tracta com cal i quan això passa, certes persones –no 
totes per suposat- se senten indefenses, i recorren –els que ho fan, perquè hi 
ha molta gent que no ho fa- a advocats, partits, associacions de veïns, etc., i 
d’altres opten per callar-se, ja que els tràmits que s’han de fer  moltes vegades 
són lents, pesats i, fins i tot, els costa diners i temps. 
 
 Nosaltres pensem que creant aquesta figura de caràcter 
completament apolític i consensuat, aconseguirem que els ciutadans/nes de 
Cornellà els hi confiïn els seus problemes i que les respostes que se’ls hi donin 
siguin les justes i no pas polititzades. Crec que seria una persona  que hauria 
de dir exactament allò que creu just, algunes vegades a favor de 
l’administració i altres vegades en contra. 
 
 Pensem que quan hi ha queixes de les persones que viuen en la 
nostra ciutat s’ha d’intentar –si més no- no polititzar-les, i això a vegades és 
difícil, i pensem que creant aquesta persona aquí a Cornellà no tindríem 
motius perquè anessin a  fora a fer les seves reclamacions. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que aquesta proposta o 
una altra molt similar va passar per aquest Ple al principi d’aquesta 
legislatura –el mes de juny o juliol de 1999- i era una proposta d’ERC. 
 
 Nosaltres hem mirat el que vam dir en aquell moment, quin van ser 
el comportament i els raonaments que es van donar aleshores.  
 
 En principi la figura d’un defensor/a de la ciutadania, evidentment 
que és una figura atractiva i que respon a uns principis democràtics amb els 
quals estem totalment d’acord, igual que en aquell moment vam dir. El que 
passa és que certament, a vegades, depèn també de la configuració i de la 
marxa del propi ajuntament, de com té canalitzat el seu sistema de queixes i el 
seu sistema d’atenció al ciutadà/na i com aquesta proximitat que ha d’haver 
entre uns i altres es produeix. 
 
 En el cas de l’Ajuntament de Cornellà, dèiem que som 25 
regidors/es, i que qualsevol ciutadà sap que estem assequibles i que ens 
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poden veure en qualsevol moment, i que també poden canalitzat a través de 
nosaltres queixes o qualsevol altre tipus de coses, i realment així passa, però, 
a més, de llavors ençà el propi ajuntament ha millorat el sistema d’atenció a la 
ciutadania, i ha millorat el sistema d’atenció de queixes i les ha canalitzat 
d’una manera més ordenada i més coherent. 
 
 Malgrat estar d’acord amb la filosofia del personatge en abstracte, 
crec que s’ha de veure com s’ha d’adequar a un context real i concret, -que en 
aquest cas seria la ciutat de Cornellà- i, per tant, ens sembla que ni la Junta 
de Portaveus  és qui ha de prendre aquesta decisió. Sí que hauríem de tenir 
un estudi que ens ho pot donar el propi departament d’Atenció al Ciutadà/na, 
per veure com s’estan canalitzant aquestes queixes, de quin tipus són, i si 
realment hi ha algú que queda sense atendre, i en base a això, podríem dir: 
bé, realment hi ha un sector de la ciutadania de Cornellà que no està atès, que 
no són recollides justament les seves propostes i, per tant, es justifica la figura 
d’aquest personatge perquè hi ha una debilitat en el sistema i hi ha alguna 
cosa que no acaba de ser coberta. 
 
 Mentrestant, mentre que no sabem si realment existeix aquest buit, 
si hi ha algú de Cornellà que hagi vingut alguna vegada amb una queixa a 
través dels mitjans que té al seu abast i no ha estat recollida, o no s’ha sentit 
suficientment protegit creiem que, malgrat estar d’acord filosòficament i 
democràticament amb aquesta figura, en aquest cas, optaríem per l’abstenció 
donat que no sabem si es justifica en el cas de la nostra ciutat la necessitat 
d’aquesta figura. Per tant, el nostre vot en aquest cas serà l’abstenció. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista,  manifestant que haig de 
confirmar allò que vam dir al seu moment quan es va fer la proposta per part 
del Grup d’ERC, i dir que li agrada que en la Moció es reconegui el dret a 
l’autonomia municipal, i en tot cas, el que hauríem de fer és creure en 
l’autonomia municipal, no tan sols per aquest cas, sinó per a molts més que 
són evidentment molt més preocupant i sagnant en relació amb la nostra 
actuació. 
 
 Per a tot allò que fa referència al tema de queixes, de suggeriments i 
tot allò que sigui situacions de  falta d’entesa  que es puguin donar per 
actuacions de l’administració, crec que en els darrers anys s’ha anat millorant 
la nostra qualitat i la nostra eficàcia en les respostes, però, a més estic 
pensant en aquesta figura quan algú pensa que es vulneren els seus drets, i  
voldria recordar –i és de memòria, i, temo equivocar-me- però penso que en 
aquest mandat, segurament hauran entrat peticions de veïns a través del 
Síndic de Greuges, si són 7 o 8 doncs ja són moltes, en tot el mandat. 
 
 Hi ha una figura a Catalunya perquè quan les persones pensen que 
l’administració no actua de forma correcta i creuen que es vulneren els seus 
drets, reclamen d’aquesta forma,   i això també facilita el fet que nosaltres no 
tinguem que duplicar estructures simplement per veure si l’actuació 
municipal és correcta o no. 
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 Evidentment si ens trobéssim davant una actuació contínuament 
arbitrària o deficient per part de l’administració municipal, podria ser 
comprensible, o si ens trobéssim amb una administració molt àmplia, molt 
complexa que  no té sistemes ni circuits de control, doncs es podria recórrer a 
aquest tipus de figura, i aquest no és el nostre cas, sinó a l’inrevés. 
 
 Penso que la modificació o el canvi del vot del Grup  d’Iniciativa és 
una mica perquè coneixen més i millor el funcionament intern de com s’han 
anat desenvolupant les coses i suposo que això els hi dóna una visió més 
complerta que la que tenien en aquell moment. 
 
 Dir també que no és que nosaltres ens oposem a aquesta figura, i és 
més, hi ha ajuntaments governats per socialistes que ho tenen, i cadascú té la 
seva opinió sobre com li funciona  amb la il·lusió que el van crear i el que ara 
suposa en aquests moments, i nosaltres, evidentment, amb el respecte que 
puguem tenir per aquests tipus d’actuacions i de mesures, creiem que en el 
nostre cas –i seguim confirmant el que dèiem en aquell Ple- tenim diferents 
mètodes i instruments per poder garantir això, i en cas que no sigui així, com 
fins ara ha succeït i no ha hagut cap tipus de problema, doncs els 
ciutadans/nes s’han dirigit al Síndic de Greuges, i per a això no s’han de 
desplaçar, ja que la queixa es pot presentar en el mateix Ajuntament. 
Posteriorment s’envia al Síndic de Greuges ràpidament remet una carta a 
l’Ajuntament i nosaltres, òbviament, no ens esperem mesos per a contestar 
perquè, a més, hi ha una instrucció en el departament d’Assessoria Jurídica 
que ho complimenta a la perfecció quan entra un escrit que ve del Síndic, té 
una prioritat en el tractament i en la contestació d’aquest escrit per raonar la 
nostra actuació i fer la tramitació de forma ràpida. 
 
 També hem de dir que gairebé en tots aquests casos –espero no 
equivocar-me- el Síndic sempre ha manifestat que l’actuació municipal ha 
estat correcta. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que és 
evident i contrastat que hi ha queixes en aquest Ajuntament, i que hi ha 
bastants queixes –i parlaré exclusivament del Grup Municipal i del Partit 
Popular- i no crec que totes vinguin a nosaltres, perquè suposo que a tots els 
partits i associacions hi tenen. Que no estan satisfets, ni conformes amb el 
tracte que se’ls ha donat, i no un ni dos sinó bastants més, i fixi-s’hi  que 
nosaltres aquesta figura la portàvem en el nostre programa municipal i hem 
esperat fins ara a plantejar-ho perquè crec que no és obligació dels partits –sí 
és la seva obligació, però no hauria de ser- ja que l’ajuntament és 
l’administració que hauria de corregir això. 
 
 Creure que no fa falta un defensor del ciutadà/na, doncs bé, això és 
creure que vostès ho estan fent perfectament bé, i Cornellà és suficientment 
gran per a no arribar a tothom, i penso que això,  és una mica de falta de 
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humilitat, perquè som més de 80.000 habitants, i no crec que tots estiguin 
satisfets. 
 
 En diferents ajuntaments governats pel Partit Socialista està 
instaurada aquesta figura i penso que és negar als ciutadans/nes un mitjà 
neutral de queixes perquè sempre el Govern socialista veurà el problema d’una 
manera i el ciutadà afectat ho veurà d’una altra, i d’aquí no sortirem i  prova 
d’això són les discussions que hem tingut en alguns temes, i que han tingut 
els veïns i que no han arribat a un acord, i on vostè, Sr. Balmón, plantejava la 
seva visió i ells la seva i no van arribar a cap acord. 
 
 Vostès tenen majoria absoluta i suposo que és responsabilitat seva 
el no fer-ho, nosaltres ho hem proposat i dir també que ningú és perfecte i no 
crec que vostès ho siguin. Jo aprofitaré per a demanar que des d’avui se’m 
faciliti l’entrada de queixes al registre perquè vull constatar quantes hi ha 
perquè jo sé les que em presenten però ara faré un seguiment i m’agradaria 
que se’m facilités aquesta labor que és pròpia de qualsevol regidor. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que ja s’ha dit que hi ha ajuntaments que tenen aquesta figura i 
d’altres que no, i per cert, molts ajuntaments importants del Partit Popular no 
ho tenen, per tant, això voldrà dir que allí no fa falta perquè seran perfectes, 
¿no?. Aquí  no som perfectes, almenys jo tinc la consciència de què no ho som 
i també que ens equivoquem, i segurament ens seguirem equivocant, encara 
que esperem equivocar-nos el mínim possible, però bé, no ens oposem a 
aquesta proposta sobre la base de què ens pensem que tot ho fem bé i no ens 
equivoquem, això sens dubte. 
 
 Una cosa són les queixes que es poden fer en qualsevol carrer o 
plaça, i una altra cosa són les  persones que formalitzen una queixa per escrit, 
i tampoc s’han de confondre les queixes amb les demandes. La funció del 
Síndic de Greuges no és pas recollir les demandes, per exemple, de  qui pensa 
que li han de donar un pis perquè sí, o que li han de donar un treball perquè 
ho posa la Constitució, o coses així, sinó que, com suposo que tothom és 
coneixedor de les funcions que té per analogia, el Síndic de Greuges o el 
Defensor del Pueblo, és veure si quan un ciutadà ha iniciat algun tràmit o ha 
fet una petició, si ha estat atès conforme a dret,  que no vol dir que se li hagi 
donat la raó, i, per tant, crec que per fer això afortunadament, l’ajuntament 
disposa, entre d’altres coses, de funcionaris molt qualificats i molt bons, i a 
més, disposa de 25 defensors dels/les ciutadans/es que estem aquí presents 
en aquest Ple.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 



 61

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna 
Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
Vot a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 Seguidament, i abans de passar a l’apartat de Precs i preguntes, el 
Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, manifesta que com venim fent-ho des de fa 
un temps, malauradament, -i dic malauradament perquè aniria bé que no ho  
tinguéssim de fer, ja que això seria senyal de què el tema hauria desaparegut, 
però no és així-, cal novament  informar al Ple sobre les dones mortes víctimes 
de la violència de gènere.  
  
 Hem de dir que durant el mes d’abril han estat 10 les dones mortes 
víctimes de la violència domèstica, i entre el mes de gener i abril són 24. És 
una xifra francament alarmant com per a veure que aquestes coses no 
evolucionen en un sentit satisfactori tot i els manifests en sentit positiu que 
l’altra dia feia el responsable governamental dient que havien descendit 
aquests casos, però les xifres no diuen això desgraciadament, i esperem que 
en posteriors plens aquestes xifres es vegin reduïdes i esperem que arribi un 
moment en què sigui zero, ja que estic segur que és el que tothom desitjaríem. 
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 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup hi havia 
presentat una moció, contestant el Sr. Alcalde que sí, que és una Moció però 
presentada després de la Junta de Portaveus i després de què estava fet 
l’Ordre del Dia. 
 
 Pren la paraula el Sr. Artís per manifestar que també s’han 
presentat mocions en el moment del Ple, ¿no?. Contesta el Sr. Alcalde que 
s’han presentat mocions alternatives, esmenes a la totalitat, això sí que s’ha 
fet, sobre la base d’una moció que hi havia, esmenes a la totalitat sí que es 
poden presentar. 
  
 Quan es presenta una moció per urgència, com es presenta?, 
pregunta el Sr. Artís. 
 
 El Sr. Alcalde manifesta que en aquest cas, tenint en compte que a 
més es tracta d’un tema que no és de gestió, ha d’haver la unanimitat de tots 
els membres i, fonamentalment de la Junta de Portaveus. Intervé en aquest 
moment el Sr. Artís dient que, de fet, són comscients que el tema de la Moció 
no escau perquè al principì de la legislatura, quan vam aprovar el ROM, 
aquest tipus de moció no es podia presentar però la vam presentar per un 
motiu, i ho explicaré a precs  i preguntes, contestant el Sr. Alcalde que 
d’acord.   
 
 
 
 
 3.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que tenia per escrit un 
prec i una pregunta, i la pregunta ja ha estat contestada per escrit. El  Sr. 
Antonio Martínez al entrar es referia als futurs projectes de reparació de la 
plaça de Catalunya i els voltants de Telefonica, i ja m’ha contestat per escrit.    
 
  La pregunta deia el següent: 
 
 “Fa uns mesos se’ns havia dit que la plaça de Catalunya es pensava 
renovellar. 
 
 Per una altra banda, hem plantejat en alguna ocasió, que la situació 
de degradació en què es troba tot l’entorn de l’edifici de la Telefonica, inclòs el 
final dels carrers Buri i Buguenvíl·lea, requeria una intervenció important de 
fer d’aquella zona un lloc molt més còmode i agradable. 
 
 Què projectes o que plantejament teniu per aquestes dues zones?.” 
 
 



 63

 També tinc una altra pregunta que no està presentada per escrit, 
respecte al tema que abans el Sr. Tardà ha comentat. Tinc una còpia de la 
carta que s’ha adreçat a dues comunitats de veïns del carrer Ramoneda, les 
dues que limiten amb l’edifici on està ubicada l’antena de telefonia mòbil que 
hi ha allà mateix, en el número 29.  
 
 Aquesta carta només l’han rebut dos comunitats, el número 31 i el 
número 29, i ningú més de l’entorn, que  estiguin davant mateix que no hi 
hagi més que el carrer pel mig, o que estigui darrera limitant amb l’edifici o 
altres que estiguin més enllà. 
 
 Com sabeu diu que per part de l’empresa Retevisión Móvil, S.A., se 
sol·licita llicència municipal ambiental per a legalitzar la instal·lació de 
l’estació base de telefonia mòbil que hi ha ubicada a la finca número 29 del 
carrer Ramoneda d’aquesta ciutat, i a partir del dia 17 tenen 10 dies hàbils, -
per cert que ells ho van rebre el dia 22 i encara aquest  termini se’ls reduïa i 
es queixaven de què no tenien temps ni de fer consultes. 
 
 El cas és que nosaltres –i abans ho parlàvem- quan havien parlat de 
les diferents instal·lacions, antenes o estacions base que hi havia, se’ns va 
passar una relació en la que no hi havia cap data i se’ns va dir fins i tot que 
eren dues les que no estaven autoritzades, legalitzades, perquè estaven en els 
edificis propietat de telefonica, però que les altres consideraven que ho 
estaven.  
 
 Aquesta està des del dia 15-12-99, i ara ells diuen que no ho 
entenen, ja que aquí ningú els va demanar informació ni permís ni res, van 
tallar el carrer amb una grua impressionant, tenen allà una instal·lació 
bestial, amb una caseta que no sé quant deu pesar. Abans el Sr. Tardà, 
d’alguna manera, havia avançat això, cal dir que una cosa són les que estaven 
instal·lades i una altra cosa és si estaven o no legalitzades. L’únic que se’ns ha 
dit és que les dues de la Telefonica eren les úniques que no ho estaven, i torno 
a preguntar si realment  és així, malgrat que porten més de tres anys 
instal·lades. Ara mateix no sabem més que d’aquesta però no sé si les altres 
que diuen que estan emplaçades des de diferents dates algunes no estan 
legalitzades, i la veritat és que és una sorpresa per a ells i per a mi.  
 
 Per tant fem una pregunta: realment això a què obeeix? realment és 
com ha dit el Sr. Balmón abans una qüestió de tràmit perquè fins ara no 
s’havia fet?, però durant un any ha estat tot el tema de la moratòria , no s’ha 
fet res fins ara. 
 
 
 Pel que fa al prec es tracta d’un prec respecte a la carretera 
alternativa a l’avinguda del Baix Llobregat, i que diu el següent: 
 
 “Com hem manifestat en diferents ocasions, i en coherència amb els 
nostres criteris sobre la necessitat de protegir la zona agrícola, considerem 
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una irracionalitat construir la carretera alternativa a l’avinguda del Baix 
Llobregat, tallant els camps de cultius que encara tenen força activitat. 
 
 Per tal d’assabentar-nos de quina és l’actualitat i l’impacte  que 
aquesta carretera tindria, hem analitzat el terreny i hem pogut comprovar que 
es pot construir la carretera sense la necessitat de fer malbé els camps i 
trencar parcel·les. 
 
 Donat que, des de la rotonda de la carretera de Sant Boi fins al 
Cinturó del Litoral, existeix una gran amplada, seguint el marge esquerre de la 
mateixa, que és un erm sense cap activitat, més que suficient per ubicar 
l’esmentada carretera. 
 
 És per això que preguem: 
 
 Que es faci un estudi, amb voluntat de trobar la solució més lògica, 
des del punt de vista ecològic i de protecció del nostre entorn. A partir del qual 
es reconsideri la proposta inicial, amb la seguretat de què tothom sortirà 
guanyant i compartirà aquesta solució, com molt més lògica.” 
 
 En principi, continua manifestant el Sr. Flórez, havíem pensat en 
una moció però vam considerar que seria rebutjada, i l’únic que volem és que 
de veritat s’estudiï, que es vegi tota aquella zona que està morta, i no serveix 
per a res, i sí que s’ha de donar  una mica més de volta però seria molt més 
lògic i no trencar tota aquesta zona. 
 
  A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per dir que no podrem atendre el prec. Ha hagut una exposició pública del 
document de criteris previs, durant un mes d’exposició al públic, després 
l’aprovació inicial amb un altre mes d’exposició al públic, i l’aprovació 
provisional, han passat set mesos, i ara no es pot dir després de set mesos, 
que comencem novament. Per tant, no atendrem el prec,  sobre la base que 
hem explicat, -passa que no sé si s’escolta quan s’explica- que aquest tros de 
la carretera  no està previst fer-ho, no obstant sí que està previst fer tota la 
vialitat que està en aquest projecte que dóna servei al Parc Esportiu Llobregat. 
El que no farem ara un cop que està l’expedient en la Generalitat  de 
Catalunya  per a l’aprovació definitiva, és desfer tot el camí que s’havia fet i 
parar tot el que s’havia fet, simplement no és possible.  
 
 No obstant sí que haig de dir que m’alegra que reconegui avui, a 
diferència del Ple de febrer, que en aqueix sector hi ha una zona degradada, 
perquè en el Ple de febrer vau venir amb unes fotografies que res tenen a veure 
amb la part que jo he dit sempre que està degradada, per tant, sentint-t’ho 
molt no podrem atendre el prec. 
 
    
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que van presentar una 
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pregunta relacionada amb els pisos que construeix la Generalitat de 
Catalunya en el sector Alps, i que diu el següent:  
 
 “En les darreres setmanes hem pogut contemplar l’inici de les tan 
desitjades obres de construcció del bloc de pisos de lloguer que la Generalitat 
de Catalunya tenia compromeses en el Sector Alps. 
  
 Més enllà del retard en l’inici de les obres (les quals altrament, tal 
com en més d’alguna ocasió hem fet públic d’”excepcionals” donada la migrada 
inversió feta a la nostra ciutat per part del Govern de CiU), desitgem conèixer 
el parer dels serveis tècnics de l’Ajuntament respecte a la tècnica constructiva 
que s’empra. No desitjaríem que aquesta inversió en habitatge social pogués 
ésser sinònim de baixa qualitat pel que fa a materials i disseny de construcció, 
i confortabilitat per als futurs residents. 
 
 Alhora, li demanem que ens respongui a la pregunta referida a quin 
és el  calendari i  el protocol als quals els Grups Municipals signants del Pla 
d’Habitatge podrem acollir-nos per participar en l’elaboració dels criteris 
d’adjudicació d’aquests habitatges”. 
 
 
 Pel que fa als precs, continua manifestant el Sr. Tardà, són els 
següents: 
   
 
 “En la sessió del Plenari  Municipal del mes de març de l’any 2000 
el Grup Municipal d’ERC presentà una moció referida a la necessitat de 
regular la instal·lació d’antenes parabòliques als edificis de la ciutat, l’acord 
únic de la qual sol·licitava la redacció d’unes ordenances que en regulessin 
llur col·locació a fi de superar dèficits de perillositat, de salubritat i d’estètica. 
 
 Posteriorment, en la sessió del Plenari Municipal del mes de 
setembre d’aquell mateix any, en una nova interpel·lació adreçada al Govern 
de la ciutat referida a la qüestió, el Tinent d’Alcalde J.L. Morlanes va fer 
avinent que (es còpia textual de l’acta de la sessió)  “estan treballant en  
l’Ordenança Estètica”, tal com li consta al Grup Municipal d’ERC ja que fa uns 
mesos vam rebre un primer esborrany de treball. 
 
 Amb tot, tenint en compte que el  Grup Municipal d’ERC considera 
que cal tenir enllestides i aprovades aquestes Ordenances Municipals en el 
transcurs d’aquest mandat, i considerant alhora que des de bon començament 
hem mostrat interès a participar-hi, sol·licitem que el Tinent d’Alcalde J.L. 
Morlanes  reiniciï el procés mitjançant la convocatòria dels diferents Grups 
Municipals  a participar en les sessions de treball que condueixin a la redacció 
definitiva  i a la unanimitat en l’aprovació que convé per a aquesta mena 
d’Ordenances. 
 
 Estem convençuts que aquest és el procediment que ens cal seguir. 
Amb tot, han anat passant  els mesos i no se’ns ha convocat, per la qual cosa 
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desconeixem si ja no hi ha interès a mantenir el criteri de col·laboració que 
havia manifestat el Tinent d’Alcalde J.L. Morlanes, la qual cosa ens alliberaria 
del compromís de treball conjunt i el nostre Grup presentaria les seves 
propostes en solitari.” 
 
 Per acabar, continua manifestant el Sr. Tardà, hi ha un prec 
adreçat a tots els companys/nes, perquè resulta que la Generalitat de 
Catalunya, el 22 de març ja ha donat via lliure a la creació de l’Escola de 
Formació Professional de la Confederació d’Empresaris que diuen un nom així 
com tan atrevit com Fènix. És a dir, la Generalitat autoritza l’obertura del 
centre docent privat Fènix a Cornellà de Llobregat en els termes que 
s’especifiquen a l’annex tal.  
 
 En principi tenint en compte els criteris que vam aprovar aquí 
mesos enrera, d’entrada en diuen “centre docent privat”, i se’ls ha concedit 
poder fer diversos cicles formatius de grau mitjà i de grau superior un dels 
quals, desgraciadament, ja s’està fent en alguns centres públics de la ciutat. 
 
 Recordo que aquí vam aprovar que ens oposàvem a què la 
Generalitat concertés cicles formatius de grau superior o de grau mitjà que ja 
es fessin en les escoles públiques de Cornellà. En tot cas, aquí diu de caràcter 
privat, i demano que estiguem vigilants davant d’aquesta situació perquè, si 
realment és privat, haurem de cobrar mig milió de pessetes o un milió de 
pessetes a cada estudiant. I  aquí diem “gato encerrado”, aquí hi ha trampa 
perquè caldrà vigilar a veure realment que és el que cobren, i si realment no 
cobren, aleshores és possible que sigui subvencionat de manera irregular, de 
manera que demano si us plau que estiguem atents a què passarà amb això. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar en relació al prec del Sr. Tardà, que el que no tingui informació 
no vol dir que el tema estigui adormit ja que hem estat treballant força, i 
penso que en unes setmanes podrem presentar un esborrany de text, i la 
vocació de consensuar aquest tema es manté inalterable perquè pensem que 
aquest és un tema que és convenient que hi hagi un consens ampli,  no només 
a nivell polític sinó també a nivell ciutadà. 
 
 En relació a la pregunta dir que tindrà una nota tècnica d’aquí a 
uns dies, i, en qualsevol cas, nosaltres no hem triat la tècnica constructiva, 
sinó que l’ha triat la Generalitat de Catalunya, i és evident que és una tècnica 
constructiva utilitzada molt àmpliament en altres llocs d’Espanya i, en 
concret, a la zona de Madrid i també a França hi ha una gran tradició de 
construcció d’aquest tipus, aquí no hi ha tanta tradició però hi ha coses 
construïdes a Catalunya, i ben construïdes. Ara bé, Sr. Tardà, penso que no 
se’ns pot demanar –sense ser una obra nostra- que nosaltres diguem: “escolti, 
això serà fenomenal, magnífic”. Pensem que si es fa bé, estarà bé, i no tindrà 
evidentment,  els problemes de Fontsanta, ara bé, l’obra la fa la Generalitat de 
Catalunya que és la responsable de la qualitat i dels acabats i nosaltres 
estarem per feina. 
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 En relació a la segona part, dir que quan hi hagi algun tipus de 
criteri o d’idea la portarem a la Comissió Informativa, perquè de fet ja ho 
havíem parlat a la Comissió de preveure que d’aquí a uns mesos ja es comenci 
a parlar d’aquest tema perquè el que no hem volgut –com ho he explicat a la 
Comissió Informativa- és crear l’expectativa i el compromís sense que això 
acabés d’anar funcionant. 
 
 Sembla que l’obra ha agafat ritme i pensem que d’aquí a uns mesos 
estarem en disposició de parlar amb tranquil·litat aquest tema amb tots els 
grups en la Comissió Informativa. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar pel que fa a l’altre tema estarem atents tots.  
 
 Acte seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que vol fer un prec a la resta de 
companys/es del Consistori referent a l’acte que es va celebrar ahir, convocat 
per quatre partits que formen part d’aquest Consistori per donar solidaritat 
amb el poble de Palestina, i la resta de partits no ens van convidar a formar 
part, i donava a entendre –perquè hi ha gent que ho va entendre així- que 
nosaltres estàvem a favor de què es fes una carnisseria al poble de Palestina, 
quan realment el nostre partit sempre ha estat a favor dels pobles oprimits, no 
sols del poble Palestí. 
 
 Volia dir que, a vegades, és més fàcil ser solidari amb els pobles que 
estan a mils de quilòmetres i ens oblidem dels companys. Si aquest acte 
l’hagués convocat un sol partit, no hi hauria cap problema, perquè un partit 
pot convocar un acte, però si el convoquen quatre partits i deixen fora als 
altres, tothom pot pensar el que vulgui, i per això volia aclarir el tema. 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que està segur que la no participació o l’exclusió d’aquest acte no 
significa que esteu a favor del que està passant a Palestina.  
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Artís, per dir que les explicacions 
que posteriorment li han donat els companys m’han confirmat que no era la 
seva intenció, però pot haver-hi gent que ho pugui pensar, encara que ja sé 
que per part dels companys no va ser la seva intenció deixar-nos fora, 
contestant el Sr. Alcalde que en qualsevol cas era un acte organitzat per 
partits, i no per l’Ajuntament ni pels grups municipals. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
formularà uns precs.  
 
 El dia de la inauguració de la plaça Extremadura ja ens vam adonar 
que hi havia uns fanals que possiblement molestaven als veïns de la zona, i 
sobretot, a les finestres properes. 
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 Nosaltres hem rebut varies queixes dels veïns amb noms i cognoms 
dient que la llum molesta directament a les habitacions a on dormen, i 
hauríem de mirar aquells focs tan potents, fins i tot, han fet una mica de 
broma dient que estalvien electricitat des què estan aqueixos fanals. Són 
queixes que transmetem aquí. 
 
 També hem rebut nombroses queixes, hi ha una recollida de 
signatures i no entraré en debat amb què ha passat amb elles, però estem al 
corrent del que ha passat, referents a la plaça Europa. Porten ja molts dies o 
mesos amb aquest tema,  reivindiquen que se’ls torni a col·locar allò que eren 
–no sé exactament que eren si porteries o xarxes per a les pilotes- i que les 
tanques protectores –i això ho he comprovat jo mateixa- tenen uns forats 
tremends, són tanques de ferro oxidades i estan passant contínuament nens 
per sota i qualsevol dia algú es farà alguna ferida, per això també transmeto la 
petició de nombrosos veïns i veïnes d’aquella zona. 
 
 Finalment, continua manifestant la Sra. Espinosa, dir que fa tres o 
quatre mesos, vaig fer una sol·licitud per escrit perquè se’m facilités les dades 
dels anuncis institucionals i altres materials encarregats als diferents 
periòdics locals i comarcals des d’aquest Ajuntament, i al dia d’avui, no he 
rebut cap resposta. Crec que hem sobrepassat el temps reglamentari i 
considero prudent tornar a reclamar-ho. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com 
a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis per, 
contestant a la Sra. Espinosa,  manifestar que en relació als fanals de la plaça, 
al menys el meu departament, no ha rebut cap queixa i em sembla molt bé 
que els ciutadans t’enviïn les queixes però si no me les envien  a mi, no sé si 
les arreglarem. 
 
 Per altra banda, això de les canastres i tot això, que sàpiga, només 
hem rebut una carta feta per una nena, i no pas una recollida de signatures, i 
li vam donar resposta dient que precisament s’havien retirat les porteries 
degut a una altra carta firmada per munts de veïns que deien que no podien 
dormir per la nit a l’estiu degut a les canastres i que la gent jugava, i, fins i 
tot, ara hi ha més queixes i hem parlat amb els de la mesquita perquè hi ha 
moltes queixes de veïns que diuen que organitzen partits de futbol per les 
tardes i nits i que  no hi ha qui pugui estar allí, per tant, segurament és que 
parlem de veïns diferents.  
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i quaranta minuts, 
de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


